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Pro obyvatele  
obce zdarma

Obec Nelahozeves se chystá vyměnit s de-
sítkou soukromých vlastníků dva pruhy po-
zemků propojující lešanskou ulici U Dvora  
a ulici V Loučkách, která vede do centra 
obce. Vyřeší se tím letitý majetkoprávní 
spor a obci to umožní obnovit v místě pěší 
cestu, která zde dříve bývala.

Důvodem směny je historický problém 
vzniklý při výstavbě splaškové kanalizace  
v letech 2008–2009. Kanalizační řad z Lešan 
do ulice V Loučkách byl totiž veden pod po-
zemky soukromých vlastníků a nikoliv pod 
sousedním obecním pozemkem. V té době 
byl starostou Nelahozevsi Jaroslav Otásek, 
k chybě došlo zřejmě omylem. Vlastníci  
v čele s Pavlem Burešem pak po obci žádali 
řešení buď ve formě přemístění kanalizace 
nebo kompenzace. Kauzou se v následují-
cích volebních obdobích postupně musela 
zabývat starostka Petra Urbanová (ve funkci 
2010–2014), a poté i její nástupce Josef Kebr-
le (ve funkci 2014–2018). Tomu se v roce 2018, 
těsně před koncem volebního období, téměř 
podařilo s Pavlem Burešem uzavřít smlouvu  

Obec získá výměnou pozemky  
pro pěší cestu z Lešan do ulice V Loučkách

Pokračování na  straně 7

Čtyřicet běžkyň a běžců se postavilo na start prvního ročníku běžeckého závodu Nelahozeveská pětka. Reportáž z akce na straně 25

CETIN vybral další  
lokalitu pro vysílač,  
tentokrát ve volné přírodě
Telekomunikační společnost CETIN po roce 
vytipovala třetí lokalitu pro základnovou sta-
nici mobilních sítí, která by měla zajistit plno-
hodnotný signál mobilních telefonů v obci. 
Lidé se potýkají s nedostatečným signálem 
zejména v centru obce a v Lešanech. Na roz-
díl od předchozích návrhů nyní CETIN navr-
huje umístění stožáru mimo obec, nedaleko 
hřbitova a zahrádkářské kolonie v lokalitě Na 
vinici u lesa Bažantnice. Předpokládaná výška 
stožáru činí 25 až 30 metrů.
Původně navrhované umístění v prostoru re-
vitalizované skládky vedle dolního resortu se 
setkalo s odmítavým postojem části obyvatel 
Lešan, petici proti výstavbě stožáru podepsa-
lo 195 lidí (Nelahozeveský zpravodaj 5/2020  

Pokračování na  straně 5

Bývalá (a budoucí) polní cesta  
v pohledu z ulice U Dvora směrem k zámku
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25. dubna
Na projektové dokumentaci nové plánova-
né čistírny odpadních vod v Lososnici bude 
nadále pracovat společnost VHS PROJEKT Mar-
tina Jakoubka. Firma již v uplynulém roce vy-
pracovala první část dokumentace za 847 tisíc 
korun. Zastupitelstvo souhlasilo s tím, že stejná 
firma bude v zakázce pokračovat, aniž by mu-
selo být vypisováno výběrové řízení. Druhá na-
vazující část bude stát 1,1 milionu korun.

Zastupitelstvo souhlasilo s uzavřením směnné 
smlouvy s desítkou soukromých vlastníků, 
která narovnává majetkové vztahy v úseku 
mezi lešanskou ulicí U Dvora a ulicí V Louč-
kách. (Podrobnosti v článku na titulní straně.)

Se souhlasem zastupitelstva došlo k navý-
šení dotované ceny obědů pro sociálně 
slabé o devět korun. (Podrobnosti v článku 
na straně 9.)

Byly schváleny účetní závěrky obce, obou 
obecních škol a Správy a údržby obce Nela-
hozeves (SAUON).

Zastupitelstvo ponechalo pro následující vo-
lební období počet členů zastupitelstva na 
devíti (viz článek na straně 3).

Zastupitelé nevybrali žádnou z předlože-
ných dvou variant možné budoucí podoby 
kulturního domu. Ani pro jeden z návrhů 

se nenašlo potřebných pět hlasů. Zastupite-
lé Tomáš Robek (Pro Nelahozeves) a Radek 
Modes (ČSSD) nebyli na zasedání přítomni, 
podle zákona však pro přijetí návrhu musí 
být většina všech zastupitelů, nikoliv větši-
na přítomných. (Článek o kulturním domě 
naleznete na straně 6.)

(mm)
O čem jednalo 
zastupitelstvo Další zasedání 

Další zasedání zastupitelstva je pláno-
váno na pondělí 20. června. Termíny se 
zveřejňují na úřední desce a na webových 
stránkách obce vždy nejméně sedm dní 
před konáním zasedání.

Na červnovém zasedání bude projednáván 
mimo jiné závěrečný účet obce (viz článek 
na této straně) a zastupitelstvo by se též 
mělo zabývat umístěním točny autobusu  
v horním resortu (viz též článek na straně 7).
Zasedání se budou nadále konat v kultur-
ním domě na Dvořákově stezce.

Zasedání jsou přenášena živě na interne-
tu, podrobnosti jsou uvedeny na stránce 
www.nelahozeves.cz/vysilani.

(mm)

Rozpočet za minulý rok skončil ve schodku, 
ale menším, než bylo plánováno 
Obec zveřejnila na úřední desce výsledky hos-
podaření za uplynulý rok. Zveřejňování takzva-
ného závěrečného účtu obce ukládá zákon.
Celkové příjmy obce v roce 2021 činily 107 mi-
lionů korun. Z toho 60 milionů korun předsta-
vuje poplatek za ukládání odpadů na Sklád-
ce Uhy, zbytek jsou zejména daňové příjmy  
a částečně též dotace (8 milionů korun).

Nejvýznamnější položky na straně výdajů 
jsou (číselné údaje jsou v milionech Kč):

Celkové výdaje obce činily 155 milionů ko-
run, obec tedy hospodařila se schodkem 
ve výši 48 milionů korun, což je možné díky 
ušetřeným příjmům ze skládky z minulých 
let. Hlavním a vlastně jediným důvodem 
schodku je výstavba splaškové kanalizace, 
na kterou nebylo možné čerpat dotaci.
Schodek je výrazně menší, než bylo pláno-
váno – v původně schváleném rozpočtu 
na rok 2021 se počítalo se schodkem ve 
výši 185 milionů korun. Důvodem výrazně 

nižšího schodku je skutečnost, 
že se z různých důvodů nestih-
ly utratit prostředky původně 
plánované v rozpočtu zejména 
na různé opravy, rekonstrukce  
a investice. Řada z nich proběh-
ne místo toho v letošním roce. 
Nejmarkantnější rozdíl je u po-
ložky Komunální služby, kde se 
počítalo s výdaji ve výši 103 mi-
lionů korun, ale utratilo se „pou-
ze“ 31 milionů.
Navzdory schodkovému hos-
podaření měla obec na svých 
účtech k 31. 12. 2021 uloženo 
258 milionů korun.
Hospodaření obce přezkoumal 
Krajský úřad Středočeského kraje, 
nebyly zjištěny žádné nedostatky.
Závěrečný účet bude projed-
návat zastupitelstvo na červ-
novém zasedání. Zpravidla se 
jedná o formalitu.

(mm)

Silnice 1,8

Pozemní komunikace 7,5

Veřejná doprava 0,4

Kanalizace 66,5

Mateřská škola 8,7

Základní škola 2,6

Obnova hodnot místního kulturního povědomí 1,3

Sportovní činnost 0,5

Volný čas mládeže 1,8

Veřejné osvětlení 3,5

Komunální služby 31,4

Komunální odpady 11,1

Vzhled obce a veřejná zeleň 2,5

Opatření pro krizové stavy 4,0

Zastupitelstvo 2,3

Činnost místní správy 7,1

Ostatní (souhrnně položky menší než 0,4 milionu Kč) 2,4

Poděkování  
sociální komisi 
Obec Nelahozeves a sociální komise neza-
pomíná. Každý rok obejdou členové sociál-
ní komise desítky našich občanů, jubilantů 
s gratulací a zdravicí. Toto malé, ale pěkné 
gesto, mnohdy vyvolá úsměv a radost. 

Tak se i stalo paní Heleně Šilhavé (92 let), 
když ji v domě  
s pečovatelskou 
službou v Kralu-
pech navštívila 
členka sociální 
komise Alena 
Kotrčová. Paní 
Šilhavé popřála 
za obec hodně 
zdraví a pohody, 
předala gratula-
ci a poukázku na 

nákup. Paní Šilhavá tímto prostřednictvím 
Nelahozeveského zpravodaje vyřizuje své 
poděkování a zároveň vyjádřila, jak moc si 
váží, že si lidé stále vzpomenou. Podle paní 
Šilhavé něco takového není všude samozřej-
mé, velice to oceňuje a tímto děkuje sociální 
komisi a paní Kotrčové.
Paní Šilhavá žila v Nelahozevsi od svých 
25 let. Pracovala v kanceláři v PTZ. Byla též 
členkou spolku Baráčníkú. S láskou vzpomí-
ná na hezká léta prožitá v naší obci.

(tp)
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Na letošní rok připadají volby do zastupitelstev 
obcí. Volby se budou konat pátek a v sobotu 
23. a 24. září. Z voleb vzejde nové zastupitel-
stvo s mandátem na následující čtyři roky. 
Nové zastupitelstvo pak na svém ustavujícím 
zasedání zvolí starostu a místostarostu.

Právo volit
Volit může každý občan České republiky, 
kterému je alespoň 18 let, nedošlo u něj  
k omezení svéprávnosti a má trvalé bydliště 
v Nelahozevsi. V těchto volbách mohou volit 
rovněž občané jiných členských států Evrop-
ské unie s přechodným či trvalým pobytem 
v naší obci.
V komunálních volbách nelze využít volič-
ského průkazu, voliči se musí osobně do-
stavit do příslušné volební místnosti v Ne-
lahozevsi. Území naší obce je rozděleno do 
tří okrsků, přehled okrsků a jejich volebních 
místností zveřejníme v příštím čísle.

Kandidatura
Do zastupitelstva může kandidovat každý, 
kdo může ve volbách volit. Kandidáty mo-
hou stavět politické strany, hnutí a jejich ko-
alice, jakož i sdružení nezávislých kandidátů. 
Kandidovat lze i samostatně.
Sdružení nezávislých kandidátů a nezávislí 
kandidáti musí svou kandidaturu podpořit 
podpisy občanů obce. U sdružení jsou za-
potřebí podpisy nejméně 7 % občanů obce, 
což při počtu obyvatel 2 097 (k 1. 1. 2022) činí 
147 podpisů. U nezávislých kandidátů stačí 
podpisy 4 % občanů, tedy 84 podpisů. For-
mulář podpisové listiny a další dokumenty 
lze nalézt například na webových stránkách 
Středočeského kraje v sekci Volby.
Volební strany (registrované politické strany 
a politická hnutí) nemusí podpisy sbírat.
Kandidátní listiny se podávají na Městském 
úřadě Kralupy nad Vltavou, lhůta registrace 
kandidátky je 19. července.

Volební systém
Volební systém do obecních zastupitelstev 
je jedním z nejsložitějších. Místo obvyklých 
kroužků, na které jsou voliči zvyklí například 
při hlasování do Sněmovny, hrají hlavní roli 
křížky. V dalším čísle zpravodaje vysvětlíme 
podrobnosti a možné způsoby hlasování.
Zastupitelstvo Nelahozevsi má 9 členů, 
počet členů zastupitelstva pro následující 
volební období určuje vždy končící zastupi-
telstvo. Pro obec naší velikosti přichází podle 
zákona v úvahu 7 až 15 členů zastupitelstva. 
Zastupitel Stanislav Lidmaňský (Nelahoze-
ves pro život) navrhoval zvýšení počtu zastu-
pitelů na 11 s odkazem na praxi některých 
okolních obcí, jeho návrh ale neuspěl a za-

stupitelstvo zůstane i nadále devítičlenné. 
Na jedné kandidátce tedy může být zapsáno 
nejvýše 9 osob. Stejně jako u jiných voleb 
zde platí pětiprocentní práh.
Hlasy se na mandáty mezi strany přepočíta-
jí na základě D‘Hondtova dělitele, podobně 
jako tomu dříve bývalo u sněmovních vo-
leb. Tento systém zvýhodňuje úspěšné kan-
didátky oproti méně úspěšným. Zároveň 
výrazně znevýhodňuje neúplné kandidátky 
a ze všeho nejvíc samostatné kandidáty, 
kteří v tomto systému mají jen velmi malou 
šanci ve volbách uspět.

Přehled kandidátů
Seznam všech kandidátů a další informace 
k volbám zveřejníme v příštím čísle zpravo-
daje. Každé uskupení dostane ve zpravodaji 
k dispozici odpovídající prostor pro před-
stavení svého programu a kandidátů.

Volby do Senátu
V senátním obvodu 28 – Mělník, do nějž spa-
dá naše obec, se bude letos volit i do Senátu. 
Mandát zde bude končit stávajícímu senáto-
rovi Petru Holečkovi (STAN).

(mm)

V září budeme volit nové zastupitelstvo

Do zářijových komunálních voleb ohlásily kandidaturu i redaktorky Nela-
hozeveského zpravodaje Soňa Brunnerová (za sdružení Oživme Nelahozeves) 
a Tereza Popková (za sdružení Pro Nelahozeves).

Dvě redaktorky zpravodaje  
budou kandidovat do zastupitelstva

Jak vyjde zpravodaj
• 11. srpna
      – předvolební číslo

• 13. října 
      – výsledky voleb 
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Společně s mediálním výborem jsme zva-
žovali, jak s touto situací naložit. Nelaho-
zeveský zpravodaj musí (i podle zákona) 
poskytovat objektivní a vyvážené informace 
o dění v obci a jeho redaktoři jsou povinni 
zachovávat důslednou neutralitu. Při své 
práci se členové redakce musí řídit statutem 
zpravodaje a redakčním kodexem.

Kandidatura do zastupitelstva, potažmo 
činnost zastupitele, je vůči práci v redakci 
zpravodaje v potenciálním střetu zájmů. 
Čistým řešením by bylo pozastavit oběma 
redaktorkám činnost v redakci, to by se však 

negativně promítlo do podoby zpravodaje, 
protože redakční tým je malý. Cestu tedy 
vidíme v důsledné kontrole článků ze strany 
vedoucího redaktora a mediálního výboru.

Současně chceme aktivním obyvatelům 
naší obce znovu nabídnout práci v redakci. 
Podmínkou je pouze znalost českého jazyka 
a zájem o dění v obci. Za články dostávají re-
daktoři odměny. Rozsah spolupráce si může 
redaktor do značné míry určovat sám.

Miloš Mojžiš
vedoucí redaktor  

Nelahozeveského zpravodaje
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Proč jste se rozhodl před čtyřmi lety kandi-
dovat do zastupitelstva? Do té doby jste zde 
veřejně činný nebyl.
Oslovila mne Klára Šlehoferová, která dříve pra-
covala ve škole s mou mámou (učitelkou Janou 
Robkovou – pozn. red.). Představila mi Jakuba 
Bryndu. Vize, kterou mi Jakub předestřel, mne 
zaujala. Líbilo se mi, že chce některé věci dělat 
jinak a lépe. Mou osobní motivací byla doprava, 
protože s jejím fungováním jsem nebyl spo-
kojen a měl jsem za sebou i některá jednání  
s úřady. Tehdy jsem si ale uvědomil, že z pozice 
takzvaně běžného občana toho moc nezmůžu. 
Dále jsem v naší obci viděl velké rezervy v infra-
struktuře – stavu chodníků, silnic a podobně. 
Chtěl jsem tyto věci posouvat kupředu.

S motivací, že chtějí něco změnit, kandi-
dovali i předchozí starostové. Byl jsi s jejich 
výkonem nespokojen?
Takhle bych to asi neřekl. Dokud jsme neměli 
příjmy ze skládky, tak se o řadě projektů mohlo 
spíš jen mluvit. Teď se konečně může přistoupit 
k realizaci aspoň toho nejnaléhavějšího.

V zastupitelstvu se specializujete na dopra-
vu a životní prostředí. Začněme dopravou. 
Jaké realizované či probíhající projekty by-
ste označil za nejdůležitější?
Jsem rád, že se konečně přiblížila reali-
zace chodníku V Úvoze, který byl projekčně 
velmi komplikovaný. V dohledné době se 
dočkáme též zastávky u Růžové ulice. Vím, 
mluví se o ní už hodně dlouho, ale zastávka 
je už součástí projektu generální opravy 
chodníků v Zagarolské ulici, a tedy vznikne. 
Přičemž žádné současné zastávky rušit 
nebudeme, ani v Lešanech. Dále vznikne 
zastávka u dolního resortu, ale současnou 
zastávku na lešanském rozcestí ponecháme.

I o zastávce u dolního resortu už se mluví 
opravdu dlouho. Proč se tyhle věci tak táh-
nou? Je to jen zastávka na trase, po které už 
autobus jezdí.
Museli jsme odkoupit od rodiny Lobkowiczů 
část pozemků pro zálivy. A velkou překážkou 
bylo chybějící odvodnění ulice V Úvoze, bez 
toho to nejde udělat. Ty věci navazují jedna na 
druhou. Nejprve jsme museli koupit pozemek 
pro retenční nádrž a následně celé odvodnění 
naprojektovat. Je ale pravda, že i pro mne bylo 
překvapivé zjistit, že věc, o které jsem si myslel, 
že po vstupu do zastupitelstva vyřeším za pár 
měsíců, bude trvat ve skutečnosti několik let.
Stojíte mimo jiné za zavedením nové auto-

busové linky 617. V čem nevyhovovala 
předchozí okružní trasa do Kralup?
Zokruhovaná linka z Kralup přes Nelahoze-
ves a Lešany zpět do Kralup zde jezdila od 60. 
let minulého století, svou úlohu splnila, ale 
v posledních letech už nebyla pro naši obec 
výhodná, a to jak trasou, tak finančně. Nelaho-
zeves za provoz linky historicky platila mnohem 
více peněz než okolní obce. Jízdní řády auto-
busů dlouhodobě nereagovaly na rozvoj v obci, 
například na přírůstky obyvatel, a místo toho se 
neustále jezdilo podle směn v pétézetce, která 
už dávno neexistovala. Naopak nebyly pořádně 
pokryté směny v Kaučuku, protože část spojů 
byla postupně zrušená. Nefungovaly návaz-
nosti vlakové dopravy na autobusovou a obrá-
ceně, takže pro většinu lidí ty autobusy byly 
neužitečné. Takže jsem se snažil navýšit počet 
spojů a zároveň zajistit novou trasu autobusu 
tak, aby to pro nás mělo nějaký význam. Ze 
strany občanů zde byla poptávka po lince do 
Velvar, z toho pak vyplynula linka 617 do Sla-
ného – využili jsme linky, která už existovala. 
Zároveň jsme tím zajistili lidem spojení s plno-
hodnotnou nemocnicí. Zde nám úplně maxi-
málně vyšli vstříc v krajské organizaci IDSK, 
která dopravu organizuje.

Opravdu je linka i směrem do Slaného 
využívána?
Ano, i ve směru na Slaný lidé v Nelahozevsi 
nastupují, jezdí i děti do velvarské školy. Teď 
může někomu připadat, že význam spojení do 
Velvar a Slaného je malý, ale ty vazby se tvoří 
roky. Například na školy. Kralupy nedávno při-
šly o poslední střední odbornou školu. Takže  
z každého ročníku má 60 dětí z Kralup  
a celého širokého okolí to štěstí, že bude stu-
dovat v Kralupech na gymnáziu, a zbytek musí 
někam dojíždět. V této souvislosti se snažíme 
zlepšit i dopravní spojení do Mělníka.

V komisi životního prostředí, které 
předsedáte, jste se opakovaně zabývali 
lehkými odpady, které létají ze skládky až 
k Hleďsebskému lesu. Lidé to dlouhodobě 
vnímají jako vážný problém. Dá se s tím 
něco dělat, nebo se s tím musíme smířit?
Hrozně rád bych vám dal pozitivní odpověď, 
ale protože mám díky své profesi praktickou 
zkušenost ze Skládky Úholičky, tak se spíš 
obávám, že se toho moc dělat nedá. Leda uklí-
zet častěji. Nelíbí se mi to, ale neumím nabíd-
nout řešení, které by tomu zamezilo.

Bylo by řešením, že obec nebude souhlasit 
s dalším rozšiřováním skládky, o které žádá 
její provozovatel?
Za mě osobně by se skládka už rozšiřovat 
nemusela. Současně mám obavu, že by zde 
odpadová firma mohla chtít vybudovat jiný 
typ zařízení, třeba třídicí linku na odpady. To 
by znamenalo další nárůst dopravy v Podho-
řanech, to určitě nechceme.

Bylo správné dát lidem svoz odpadů zdarma?
S tímhle jsem popravdě trochu vnitřně bojo-
val, protože si nemyslím, že dávání něčeho 
zadarmo je principiálně správné. Mělo by 
být zvykem, že se za služby platí, byť třeba 
jen nějaké minimum. Ale s ohledem na to, co 
vše se v uplynulých letech stalo a co nás čeká  
i v následujícím období, jsem uvážil, že by to 
mohlo lidem skutečně pomoci. 

V minulosti jste se opakovaně zabývali 
problematikou postupného zániku polních 
cest v okolí obce a potřebou jejich obnovení. 
Na rozdíl od komplikovaných infrastruk-
turních projektů toto nevypadá tak složitě, 
přesto se v této oblasti zatím moc neudálo.
Ano, v tomto volebním období jsme v této 
věci moc nestihli a už toho ani moc nestih-
neme, ale neusnulo to. Kolega Jiří Michal  
z komise vytipoval cesty zejména u horního 
resortu, kterých se problém týká, já jsem se 
podobně zaměřil na cesty na druhé straně 
obce. Ale není to vždy tak jednoduché, napří-
klad jsem narazil na cestu směrem na Novou 
Ves, která končí na soukromém pozemku. To 
nemá jednoduché řešení. V dalších letech 
bychom ale s touto oblastí rádi více pohnuli. 
Chceme se zaměřit též na zlepšení sjízdnosti 
cest pro cyklisty. To se týká mimo jiné i Dvo-
řákovy stezky.

Vzpomínám si na vaše starší vyjádření, že se 
snažíte Dvořákově stezce vyhýbat. Nebylo 
to příliš příkré hodnocení, když jde o turisty 
i cyklisty hojně vyhledávanou trasu?
Když to srovnáte třeba s cestou z Kralup do 
Dolánek a dále do Prahy, tak tam to vypadá  
z hlediska využití úplně jinak. Já mám Dvořá-
kovu stezku hodně rád, ale její stav není dobrý. 
Zeleň je neudržovaná, není vidět na řeku, cesta 
je na mnoha místech velmi úzká, částečně vede 
v kopřivách. Takže nějaká základní údržba je do 
budoucna nutná, teď ovšem vše stojí kvůli pro-
jektu Rekonstrukce nelahozeveských tunelů, 
který tady moc nechceme.

Opravdu? Z vašich minulých vyjádření 
mi nepřipadalo, že vy sám byste byl 
vysloveně proti.
Jsem proti projektu ve stávající podobě. Pláno-
vané zrychlení trati nám nic nedá, zastávkové 
vlaky ho stejně nevyužijí. Že zde budou jezdit 
rychlíky a nákladní vlaky vyšší rychlostí, také 
není pro nás nic pozitivního. 

Již jste naznačil, že hodláte usilovat o 
mandát na další čtyři roky. Jaké cíle si 
dáváte, budete-li znovu zvolen?
Chci pokračovat na projektech, na nichž se 
podílím už teď, jako je třeba rekonstrukce 
Zagarolské či dalších ulic. Do budoucna bych 
se také rád zapojil do řešení problematiky 
bytového fondu, který obec momentálně 
nemá. Obec by měla mít třeba startovací byty 
pro mladé lidi, kteří se chtějí osamostatnit od 
rodičů, ale nemají na to, aby si pronajali byt za 
komerční nájemné nebo si vzali hypotéku.

(mm)

Rád bych i dále posouval dopředu dopravní  
projekty v obci, říká zastupitel Tomáš Robek

je zastupitelem za sdružení Pro Nelahoze-
ves. Pracuje v Povodí Vltavy jako jezný na 
zdymadle Dolany. V Nelahozevsi bydlí od 
roku 2012, je ženatý a má dvě děti.

Tomáš Robek 
(38)
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Pokračování ze str. 1 CETIN vybral další lokalitu pro vysílač, 
tentokrát ve volné přírodě

Jak jsme vás informovali  
v předchozím čísle zpravo-
daje, obec Nelahozeves a ro-
dina Lobkowiczů společně 
rozpracovali velký projekt 
strategie a rozvoje centra 
obce. Celý projekt začal ve-
řejným setkáním s občany 
18. března nad mapou obce. 
Občané měli možnost se vy-
jádřit, co jim v centru chybí, 
jaké jsou výhody a nevýho-
dy tohoto prostoru. Kdo se 
nemohl dostavit osobně, 
měl možnost online vyplnit dotazník. Na schůzce byli přítomni jak zastupitelé 
obce, tak zástupci rodiny Lobkowiczů. Po sesbírání dat bylo přislíbeno další ve-
řejné sezení, na kterém se již předloží první střípky a možnosti budoucí podoby.
K setkání zatím nedošlo. Podle zástupkyně realizační firmy ONplan lab Karolíny 
Koupalové se na dokumentech pracuje, stále ale probíhají potřebné konzulta-
ce jak s rodinou Lobkowiczů, tak s obcí. „Chceme občanům představit projekt,  
u kterého víme s jistotou, že je v našich možnostech ho zrealizovat. Nechceme 
ukazovat občanům vzdušné zámky. Je to projekt, který potřebuje svůj čas,“ do-
plnil starosta Jakub Brynda (Pro Nelahozeves).
Další veřejné setkání tak proběhne až na podzim.
ONplan poskytuje komplexní řešení a služby v oblasti revitalizace a rozvoje 
měst a strategického plánování. Projekční firma zapojuje veřejnost do rozhodo-
vacích procesů měnících místa, ve kterých žijí. (tp)

ONplan lab pomalu vytváří  
novou vizi centra obce

a 6/2020). Po půlroce zkoumání dalších variant CETIN 
navrhnul, aby byl vysílač umístěn přímo v centru Lešan, 
na křižovatce ulic V Úvoze a U Dvora. I toto řešení nara-
zilo na odpor místních obyvatel (Nelahozeveský zpravo-
daj 7–8/2021 a 9/2021). Část občanů vyjadřovala obavy  
z elektromagnetického záření a znehodnocení svých 
nemovitostí v důsledku toho, že by stožár byl umístěn 
prakticky ve středu zástavby.
Starosta Jakub Brynda (Pro Nelahozeves) věří, že nyní na-
vrhované umístění mimo zástavbu již nikomu vadit nebu-
de. CETIN se pomocí uvažované základnové stanice snaží 
zlepšit signál mobilních sítí v centru Nelahozevsi a v Leša-
nech, kde se dlouhodobě potýkají se špatným signálem ze-
jména uživatelé sítí O2 a T-Mobile. Nalezení vhodné lokality 
je podle mluvčího CETIN Adama Zbiejczuka obtížné, proto-
že stožár nejen musí pokrýt potřebnou lokalitu, ale zároveň 
nesmí způsobovat rušení stávajících stanic, 
například stanice instalované na komíně  
v areálu PTZ.
Vytipovaný pozemek je v majetku rodiny 
Lobkowiczů. Starosta dle svých slov věří, že 
rodina bude s umístěním stožáru souhlasit. 
„Obec své možnosti zajistit lidem signál již 
vyčerpala,“ konstatoval Jakub Brynda s tím, 
že žádný z dalších obecních pozemků pro 
výstavbu stožáru nevyhovuje. Správce ne-
movitostí rodiny Lobkowiczů Michal Šlégr 
se nechtěl k této otázce vyjádřit s odůvod-
něním, že zatím probíhají jednání. V dopi-
se realizační společnosti ISFIN ale potvrdil 
ochotu Lobkowiczů předmětný pozemek 
pro výstavbu stožáru pronajmout.

(mm)

Zákres možného umístění základnové stanice

Sousedské setkání 
se starostou 
V pátek 24. června proběhne u hřiště TJ 
Dynamo Nelahozeves sousedské setkání 
u grilu se starostou obce Jakubem Bryn-
dou (Pro Nelahozeves).
Starosta zve spoluobčany na posezení  
u piva a klobásy z grilu. Na programu 
bude i diskuze o budoucím rozvoji části 
obce Hleďsebe, jako je revitalizace Ryb-
níčků, rekonstrukce tělocvičny Dynama 
nebo podoba a využití prostorů bývalé 
prodejny v ulici Pod Strání. (tp)
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Jak dopadla anketa o budoucí  
podobě kulturního domu?
Obec na jaře zveřejnila možnou podobu 
kulturního domu, která byla prezentována  
v dubnu na zasedání zastupitelstva. Vizuali-
zace má dvě verze. Základní varianta A s bal-
kony je rozvinutá do velkorysejší varianty B  
s terasou a molem.
Redakce zpravodaje oslovila všechny zastupi-
tele, několik občanů přímo, a také ve skupině 
Nelahozeveští sobě s otázkou, která z navrže-
ných variant se jim líbí více.

Občané by uvítali variantu s molem
Z hlasujících v internetové anketě ve skupině 
byla většina pro variantu B s molem a terasou. 
Jednou z nich je například místní ochotnice 
Tereza Popková. „Myslím, že molo by se dalo 
krásně využít a kulturní dům se přirozeně otevře. 
Přineslo by to čerstvý vzduch od řeky a krásný vý-
hled.“ Líbí se jí také využití blízkosti řeky.
Pro rozšířenou variantu je i Hedvika Bártová  
z TJ Dynamo, kterou zaujalo právě molo s tera-
sou. Také Jaroslavě Kricnerové se více zamlou-
vá varianta B. „Varianta A vypadá jak penzion, ty 
balkonky mi k tomu nejdou,“ řekla.
Dan Horký by byl pro variantu A z ekonomic-
kých důvodů. „Terasa je asi vždy vítána. Otáz-
kou je spíše ekonomická stránka, kdy tato kon-
strukce založená do řeky může stát zbytečný 
ranec, oproti přínosu krásného výhledu jednou 
za rok při zábavě,“ uvedl. 
Také Michaela Koníčková se přiklání k varian-
tě bez terasy a mola. „Při způsobu využití kul-
turáku je to celkem zbytečná a náročná inves-
tice. Posezení je i z druhé strany, ne?,“ myslí si.

Jak to vidí naši zastupitelé?
Budoucí podobu bude schvalovat současné za-
stupitelstvo (na posledním zasedání nezískala 
většinu žádná z variant a bude se tedy hlasovat 
znovu), proto jsme se zeptali všech zastupitelů. 
Zareagovalo pět z devíti.
Starostovi Jakubovi Bryndovi (Pro Nelahoze-
ves) se více líbí rozšířená varianta s molem 
a terasou. „Jednak kvůli rozšíření kapacity  
k sezení, a pak kvůli možnosti přistavení lodi,“ 
konstatoval starosta. „Pohled na protější břeh 
by byl úžasný,“ dodal.
Radek Modes (ČSSD) by z kulturního domu 
rád udělal centrum společenského dění 
včetně terasy nad Vltavou, půjčovny lodiček 
a občerstvení (půjčovnu lodiček provozuje 
nedaleká Marina – pozn. red.). Zamlouvá se 
mu také varianta s molem a terasou. „Ta lávka 
také není špatný nápad. Spojilo by to Dvořáko-
vu stezku a klidovou zónu v Kralupech,“ uvedl 
zastupitel.
Olga Riegertová (Pro Nelahozeves) je také 
pro variantu s molem a terasou. „V létě bude 
určitě příjemnější sedět u řeky než u kolejí,  

i když i vlaky mám ráda,“ řekla 
zastupitelka s tím, že lávku 
by nepodpořila. Momentál-
ně jí chybí detaily ohledně 
vnitřního uspořádání, jako je 
například řešení šaten. „Ale 
to se ještě bude připomínko-
vat. Jinak jsou vnitřně obě 
varianty totožné,“ doplnila. 
Dodala, že je potřeba vyřešit 
také vytápění objektu.
Tomáš Robek (Pro Nelahoze-
ves), který pracuje jako jezný  
u Povodí Vltavy, je také pro 
variantu s molem. „Přijde mi, 
že lépe využívá prostor směrem 
k řece a působí to celkově více 
spjatě s vodou a prostor směrem 
na řeku bude více využitý. Pokud 
by zde bylo molo, které to umož-
ní, lze třeba uvažovat o přívozu přes řeku, třeba 
jen sezónně v létě. Záleží ale také na tom, o kolik 
by tato varianta byla nákladnější než varianta 
bez mola a vůbec na použitém technické řešení,“ 
uvedl zastupitel.
Stanislav Lidmaňský (Nelahozeves pro život) 
se na celou věc dívá z pohledu stavebního in-
ženýra. „Podle mého názoru je špatně zadání. 
Domnívám se, že nejdříve je třeba vyřešit eko-
nomiku provozu, tedy zkombinovat ,co a jak 
často se bude v kulturním domě dělat‘ a kolik 
stojí, respektive bude stát, provoz. Plynové to-
pení v horní části objektu je nesmysl už od prvo-
počátku,“ podotkl. „Je potřeba zamyslet se nad 
všemi výdaji – například lávka je úžasná věc, 
ovšem její cena, podle způsobu vystavění, se  
s vysokou pravděpodobností bude za jeden 
metr pohybovat ve statisících korun, možná  
i milion korun – a násobit asi každý umíme,“ 
doplnil zastupitel Lidmaňský s tím, že je třeba 
takové věci promýšlet vždy z hlediska příno-
su pro občany a obec, ale zároveň je důležitá 
ekonomická stránka věci.
Při konání akcí v topné sezóně musí obec 
vynakládat značné prostředky na vytápění 
objektu, které dosahují několika tisíc korun 
na jednu akci. Budova kulturního domu  
v Nelahozevsi byla postavena v 50. letech 
minulého století. Před deseti lety byl zčásti 
zrenovován interiér (sociální zařízení, dře-
věné parkety). Ve špatném stavu zůstává 
střecha i izolace budovy. 

Jak to vidí Marina?
K záměru se obsáhle vyjádřila i spolumajitel-
ka nedaleké Mariny Vltava Květoslava Davi-
dová. „Kulturní dům, který je od Mariny Vltavy 
150 metrů, by se jistě opravit měl, především 
zvenku. Měl by dostat novou omítku a je třeba 

upravit okolí kolem něj, například kvůli mož-
nosti parkování. Připojuji se k variantě A bez 
mola, neboť jsme mola vystavěli sami v Ma-
rině, a to jak pevná, tak pohyblivá, která jsou 
k dispozici i pro krátkodobé návštěvníky, kteří 
připlují lodí, pro vyhlídkové plavby i přívoz, 
naši půjčovnu lodiček – pramice, kanoe atd.,” 
uvedla Květoslava Davidová s tím, že na 
druhém břehu zřídili místo pro přívoz, který 
sami provozují kolem třinácti let. 
Stálý provoz bistra nepovažuje za potřebný. 
„Když je v okolí infocentrum s kavárnou, restau-
race na návsi, bistro zámku a také Marina, tak 
si myslím, že bistro v kulturním domě bude do-
stačující jen pro akce, které se tam budou pořá-
dat,“ konstatuje Květoslava Davidová.
Určité pochybnosti má i ohledně uvažované 
lávky. „Lávka by určitý přínos měla, ale investi-
ce to jistě bude velmi vysoká,” doplnila.

Dům by mohl být opraven do tří let
Lávka, která je součástí návrhu, je zatím jen 
fantazií architekta. Řadu lidí sice zaujala, ale 
s její realizací by museli především souhlasit 
památkáři, jelikož se jedná o ochranné pa-
mátkové pásmo kolem zámku Nelahozeves, 
a také by musela být dostatečně vysoko nad 
hladinou řeky, aby ji mohly podeplout výlet-
ní lodě.
Po výběru a schválení jedné z variant by obec 
hledala projektanta. Projekční práce potrvají 
podle odhadu starosty minimálně rok, po-
sléze bude následovat soutěž na zhotovitele. 
Nákladnou rekonstrukci chce obec financo-
vat z dotace.
„Pokud by šlo vše, jak má, tak na přelomu let 
2024 a 2025 bychom mohli mít nový kulturní 
dům,” myslí si starosta obce.

(sb)

Varianta B - pohled z lávky

Varianta B - půdorys
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Starosta se setkal s obyvateli  
horního resortu
Několik desítek lidí, vesměs 
obyvatel horního resortu v 
Lešanech, přilákalo avizo-
vané setkání se starostou 
Jakubem Bryndou (Pro Nela-
hozeves), které se konalo na 
konci května na louce u nově 
vybudovaného grilu. Staros-
ta na setkání představil míst-
ním obyvatelům projekty, 
které má samospráva v úmy-
slu v této lokalitě v dohled-
né době realizovat. Jakubu 
Bryndovi v diskusi sekundoval místní občan Ivo Kubica, který zde ohlásil kandidaturu do 
zastupitelstva v zářijových komunálních volbách za starostovo sdružení Pro Nelahoze-
ves. Symbolicky se tak stalo v prostorách nově zbudovaného posezení s grilem, které Ivo 
Kubica v nedávné době nechal na louce vedle horního resortu zbudovat. 
Mezi připravovanými projekty s vazbou na horní resort je například vybudování autobuso-
vé točny, po níž místní obyvatelé volají dlouhá léta. Točna je totiž podmínkou pro protažení 
trasy autobusu č. 617 až k hornímu resortu, protože ze stávající zastávky na návsi v Leša-
nech je to do resortu daleko. Zároveň by pak odpadla nutnost otáčení autobusu na návsi, 
kde k tomu není potřebný prostor a řidiči si musí vypomáhat couváním.
Točna má být podle stávajícího územního plánu situována na stávající zpevněné ploše nad 
Lipovou ulicí, podle starosty se ale v současné době uvažuje o jejím umístění spíše na dru-
hé straně hlavní silnice. V obou případech jde o pozemky soukromých vlastníků, které by 
obec musela nejprve odkoupit. Pozemek nad Lipovou ulicí je zároveň v územním plánu 
označen jako veřejně prospěšná stavba, což obci umožňuje i jeho vyvlastnění. Podle sta-
rosty jde ale o krajní možnost, ke které se nyní vedení obce nechystá. O umístění točny by 
mělo jednat zastupitelstvo na červnovém zasedání.
Velkou diskusi vyvolal záměr samosprávy vybudovat řadu parkovacích stání podél 
ulice Nad Borovičkami, v prostoru současné škarpy oddělující komunikaci od louky  
a dětského hřiště. Nová parkovací místa by vyřešila nedostatek parkovacích ploch  
v této lokalitě, část místních obyvatel se ale obává, že to zároveň zvýší intenzitu dopra-
vy v již tak stísněných dopravních podmínkách horního resortu.
Podle Iva Kubicy je ale nějaké řešení nutné, protože v současné době někteří obyvatelé 
využívají k parkování přímo louku u lesa, což je v rozporu se zákonem a poškozuje to 
životní prostředí.
Jakub Brynda přítomné obyvatele seznámil i se záměrem vybudovat v celé lokalitě no-
vou soustavu stožárů veřejného osvětlení, které by měly být všechny napájeny solární-
mi panely. Kabeláž napájející současné veřejné osvětlení je totiž v technicky špatném 
stavu a její kompletní rekonstrukce by se neobešla bez dopravních uzavírek. Solární 
řešení by bylo plně bezdrátové. Podobných lamp je již rozmístěno po obci několik, 
jedna z nich je přímo v horním resortu na hřišti, další stojí u nedalekého sadu Višňovka.
Starosta obyvatele informoval i o postupu jednání v souvislosti s plánovanou výstavbou 
vysílače pro mobilní sítě (viz článek na titulní straně) či o zvažovaném rozšíření obecní 
základní školy o druhý stu-
peň. Debata se vedla rovněž  
o chystané cyklostezce z Vel-
var do Kralup nad Vltavou, 
jejíž trasa je plánována nad 
Lipovou ulicí (viz článek na 
straně 19).

(mm)

o narovnání, Bureš však v textu smlouvy na posled-
ní chvíli provedl jednostranné změny, se kterými za-
stupitelstvo nesouhlasilo. Proti smlouvě navíc pro-
testovala část obyvatel Lešan, kterým se nelíbilo, že 
dohoda zahrnuje i možnost výstavby 29 domů na 
poli nedaleko ulice U Dvora. Dohoda tak nakonec 
uzavřena nebyla.
Řešení ve formě výměny obou příslušných pruhů 
pozemků se tak podařilo dojednat až současné-
mu starostovi Jakubu Bryndovi (Pro Nelahozeves).  
S uzavřením smlouvy vyslovilo v dubnu souhlas za-
stupitelstvo, směna by měla být stvrzena v průběhu 
června. Vzhledem k různé ceně pozemků určené 
znaleckým posudkem obec soukromým vlastní-
kům doplatí finanční rozdíl ve výši 159 tisíc korun.
Po provedené výměně se obec chystá v daném 
místě obnovit pěší cestu, která před lety postupně 
zanikla vlivem zanedbané údržby a zemědělské 
činnosti. Obyvatelé Lešan tak získají pěší propojení 
s centrem obce bez automobilové dopravy. Z ces-
ty bude vybudována odbočka do dolního resortu. 
Šířkové uspořádání cesty zároveň umožní náhradní 
vjezd do ulice V Loučkách po dobu její generální re-
konstrukce, kterou obec připravuje.

(mm)

Pokračování ze str. 1  
Obec získá výměnou pozemky pro pěší cestu  
z Lešan do ulice V Loučkách

Parkování na trávníku je podle 
zákona přestupkem proti veřej-

nému pořádku, za který může 
být uložena pokuta až 50 tisíc 

korun, za opakovaný přestupek 
až 75 tisíc korun.

Co řešil občanský  
poradce Josef Kazík?
Občanská poradna v obci funguje od roku 2015. 
Prvním občanským poradcem byl Jan Ryšavý, kte-
rý skončil na konci roku 2020. Od února loňského 
roku působí jako nový občanský poradce Josef 
Kazík, který tuto činnost rovněž vykonává zdarma.

Současný občanský 
poradce prozradil, 
že doposud řešil 
kolem 10 případů, 
které se týkaly pře-
vážně majetkových 
záležitostí, ohledně 
dědictví nebo daru. 

Dva případy se týkaly krachu firmy Bohemia 
Energy, který dostal řadu lidí do nesnází. 
Vedení obce v současné době zvažuje, že pro ob-
čanského poradce zřídí malou kancelář v budově 
Správy a údržba obce Nelahozeves (SAUON).
Na Josefa Kazíka se mohou občané Nelahozevsi 
se žádosti o odbornou pomoc v široké škále ob-
lastí: zásady státní sociální podpory a pomoci, 
zdravotní a sociální pojištění, zásady jednání  
s veřejnou správou, náhrada škody, pracovně-
právní vztahy, bydlení, dědictví, převody nemo-
vitého i movitého majetku, rodinné a mezilidské 
vztahy, daně a exekuce, ochrana spotřebitele, zá-
sady řízení před soudem.
Kontakt na občanskou poradnu: 
telefon: 720 075 064
e-mail: obcanskaporadna@nelahozeves.cz

(sb)
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Školka už zase nestačí, pracuje se na dalším navýšení kapacity
Do Mateřské školy Nelahozeves bylo pro školní 
rok 2022/2023 přijato v řádném termínu 23 dětí. 
Pro nepřijaté děti (dalších 24 dětí) se školka 
chystá vyhlásit dodatečný zápis, jakmile bude 
dokončena nezbytná rekonstrukce přízemní tří-
dy v Zagarolské ulici a bude schváleno navýšení 
kapacity Krajskou hygienickou stanicí a dalšími 
úřady. Podle ředitelky školky Kateřiny Dudové 
by se tak mohlo stát v podzimních měsících.
Rekonstrukce místnosti a přilehlých prostor, 
zahrnující například vybudování nových to-
alet či šaten pro děti, bude probíhat v létě. 
V současné době je prostor bývalého volno-
časového centra využíván pro adaptační sku-

pinu dětských uprchlíků z Ukrajiny. Činnost 
skupiny bude ukončena v polovině července 
a od září už není plánováno její obnovení.
V loňském roce se sice v těchto prostorách již 
třída nacházela, jednalo se však o výjimečný 
a dočasně povolený provoz daný pouze re-
konstrukcí budovy mateřské školy ve Školní 
ulici. Pro trvalý provoz je zapotřebí, aby třída 
splňovala veškeré předpisy a byla řádně zko-
laudována pro tento účel.
Mateřská škola zároveň vyhlásila na konci 
května dodatečný zápis pro děti ukrajinských 
uprchlíků, to však podle Kateřiny Dudové  
v žádném případě neznamená, že by ukrajin-

ské děti měly mít před nepřijatými českými 
přednost. Povinnost vyhlásit zápis ukládá 
všem ředitelům nově přijatý zákon o opat-
řeních v oblasti školství v souvislosti s ozbro-
jeným konfliktem na území Ukrajiny vyvola-
ným invazí vojsk Ruské federace, takzvaný lex 
Ukrajina. Zápis tedy musí být formálně vyhlá-
šen, ale žádné ukrajinské děti nebudou v tuto 
chvíli z kapacitních důvodů přijaty.
Celková kapacita mateřské školy činí v součas-
né době 101 dětí. Kapacita už opět nedostaču-
je navzdory tomu, že v loňském roce byla díky 
generální rekonstrukci budovy ve Školní ulici 
otevřena v podkroví další třída pro 15 dětí.

komerční  inzerce    

RYCHLÝ INTERNET A MODERNÍ TV
Internet Volání Televize Podpora 24/7

Rychlý a stabilní internet za výhodné ceny již od 250 Kč měsíčně. Pro přenos internetu používáme 
moderní technologie a routery Mikrotik. Nově instalujeme i k zákazníkům gigabitové technologie.

NABÍDKU VŠECH TARIFŮ a DOPLŇKOVÝCH SLUŽEB NAJDETE NA NAŠICH STRÁNKÁCH 

Volejte NONSTOP    777 774 221 www.sys-data.com

Oslava pro děti ve školce
Ve středu 1. června jsme oslavili den dětí. Tento svátek patří jen a jen dětem a jinak tomu nebylo ani u 
nás ve školce. Hned po svačině jsme se vypravili na fotbalové hřiště TJ PTZ Viktorie Nelahozeves.  Pro 
děti na něm bylo připraveno spoustu úkolů. Děti skákaly v pytlích, proplétaly se slalomovou dráhou, 
namotávaly na provázek kuželky, kopaly do brány, nebo také chytaly rybičky. Za každý splněný úkol 
děti dostaly razítko do připraveného diplomu. Větší děti pomáhaly těm mladším, až se nakonec po-
vedlo všem splnit všechny úkoly. Na závěr každý malý sportovec dostal sladkou studenou odměnu. 
Počasí bylo jak na objednávku, a tak i sluníčko si s námi sváteční den užilo.
Za všechny děti a tým školky musíme poděkovat klubu  TJ PTZ Viktorie Nelahozeves, díky kte-
rému jsme mohli využít jejich nádherné a velké hřiště.  

Kateřina Dudová, ředitelka MŠ Nelahozeves

(mm)
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Obědy ze školní jídelny o něco podraží
Všichni občané Nelahozevsi mají od roku 
2020 možnost využít služby místní školní 
jídelny a vyzvedávat si pravidelně obědy 
za výhodnou cenu. Jedná se vždy o hlavní 
jídlo s polévkou.
Výdeje obědů probíhají ve škole. Školní jídel-
na vaří i v době fungování mateřské školy.
Cena obědů, které nejsou dotované, se od 
září o něco zvýší. „Ještě nemáme přesnou 
kalkulaci, ale od září by měla být cena celé-
ho oběda asi 73 Kč,“ uvedla vedoucí školní 
jídelny Jana Hrušková.
Seznam jídel je pravidelně zveřejňovaný 
na webových stránkách školy. Pokud vás 
zajímá více informací, volejte paní Hruš-
kové na telefonní číslo 315 785 245 nebo 
777 938 966.

Dovážka dotovaných 
obědů také zdražila, 
obec ale zvýšila dotaci
Senioři a lidé pobírající invalidní důchod, 
kteří jsou sociálně znevýhodněni, mohou 
využívat rozvážku obcí dotovaných obědů, 
kterou zajišťuje Jídelna Novák z Vražkova. 
Občan, který má nárok získat dotované obě-
dy (bude stanovený rozhodnutím obce jako 
„potřebný“) za oběd platí 60 korun.
Všichni přítomní zastupitelé na veřejném za-
sedání koncem dubna schválili zvýšení do-
tace obce o 9 korun. Namísto 25 nyní obec 
hradí 34 korun, a to s platností od 1. května. 
Dovážková firma totiž od 1. dubna zvýšila 
cenu oběda z 85 na 94 korun. 

Jaké jsou podmínky pro získání dotace?
1. Senior-poživatel starobního důchodu starší 65 let nebo svéprávný a práce neschopný 

invalidní důchodce a osoba zdravotně a tělesně postižená (ZTP/P, ZTP, TP) bez věkové 
hranice. Občan musí být registrován k trvalému pobytu v obci Nelahozeves.

2. Oběd je odebírán od firmy Petr Novák, Vražkov 165, IČ 74324284, tel.: 774 676 900, 
416 871 141; e-mail: jidelnanovak@seznam.cz; www.jidelnanovak-cz.webnode.cz; pro-
vozovna: Straškov-Vodochody 103).

3. Je nutné podat žádost o dotaci k odběru obědů na předepsaném tiskopise s uvedením 
pravdivých údajů a osobně ho podepsat. Žadatel je povinen na vyžádání doložit aktuál-
ní údaje příslušným úředním dokumentem.

4. Čistý měsíční příjem žadatele nepřesahuje částku 17 370 Kč. Sociální dávky se do čistého 
příjmu nezapočítávají.

5. Potvrzení vydané obcí Nelahozeves po schválení žádosti je platné pro daný kalendářní 
rok, žadatel ho musí odevzdat dodavateli stravy, tedy firmě Petr Novák – Vražkov.

(sb)

V dubnu byla zahájena výstavba odvodnění 
lešanské ulice V Úvoze. Klíčovou připravova-
nou stavbou je nová retenční nádrž vedle 
dolního resortu v roklině, kterou obec pro 
tento účel zakoupila před dvěma lety. Poze-
mek kdysi sloužil jako lom, v němž se těžil 
materiál pro zdejší, dnes již zaniklou cihelnu.
Stavbu realizuje černošická firma Stavitel-
ství Řehoř, která v obci působí dlouhodobě 
a vedení obce s její činností opakovaně vy-
jadřuje spokojenost.
V první fázi se buduje retenční nádrž, do které 
mají být v budoucnu odváděny dešťové vody 
z lešanské ulice V Úvoze. V současné době je 
odvodnění ulice zajištěno starou škarpou, 
která není řádně vyspádovaná a v případě 
vyšších srážek nestačí dešťovou vodu odvá-
dět. Ta pak zaplavuje sklepy přilehlých ne-
movitostí. Retenční nádrž má být hotová do 

října letošního roku, celá stavba pak do jara 
příštího roku.
Potrubí o celkové délce 562 metrů má vést  
z ulice V Úvoze dále dolů po cestě do vnitřní  
Nelahozevsi až do retenční nádrže, jejíž maxi- 
mální vodní plocha je projektována na 1 585 m2. 
Z retenční nádrže mají být dešťové vody odvá-
děny dále odpadním potrubím a žlabem, který 
již byl položen v místní ulič-
ce podélné s hlavní silnicí.
Celkové náklady na nákup 
pozemku, výstavbu retenč-
ní nádrže a odvodnění ulice  
V Úvoze činí 27 milionů ko-
run. Z toho 12 milionů ko-
run pokryje dotace Státního 
fondu životního prostředí, 
o jejímž přidělení bylo roz-
hodnuto počátkem června.

Na vybudování potrubí pak má přímo navá-
zat dlouho připravovaná výstavba chodníku 
v ulici V Úvoze. Ta měla proběhnout podle 
původních plánů vedení obce již v loňském 
roce, z různých důvodů se ale projekční práce 
protáhly. Teprve na konci května bylo vydáno 
potřebné územní rozhodnutí. V rámci územ-
ního řízení musel stavební úřad vypořádat 
mimo jiné námitky několika účastníků, kterým 
se nelíbily některé detaily stavby. Po získání 
stavebního povolení bude následovat soutěž 
na zhotovitele.

(mm)

Začala výstavba retenční  
nádrže v Kralupské ulici
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„Náš svět je v pohybu a tento pohyb vyžaduje změnu směru“ 
S tímto mottem firma ETW v Nelahozevsi recykluje plastový odpad
V areálu D8 – Park logistik má od roku 2018 provozovnu firma ETW, 
která se věnuje recyklaci plastových obalů. Svou činností tak výrazně 
přispívá k ochraně životního prostředí. Je součástí holdingu SFG. 
Firmu ETW založili bratři Tomáš a Petr Loudové, kteří se dříve věnovali 
profesionálně hře amerického fotbalu a dodnes hrají za Prague Lions. 
Do recyklačního byznysu se pustili ještě s fotbalistou Griffinem Nea-
lem, který má zkušenosti se zemědělskými fóliemi z rodinné brambo-
rářské firmy v USA.
Majitelé si nelahozeveský areál vybrali jako své působiště jednak 
kvůli historii tohoto průmyslového areálu, jednak díky dobré do-
stupnosti na dálnici D8.
Firma ETW plastový odpad zpracovává na takzvaný regranulát, který 
je možné využít třeba na výrobu tašek nebo pytlů na odpad. Jejich 
specializací je však vývoj a následná výroba regranulátu na výrobu 
teplem smrštitelných a strečových obalových folií, které se běžně 
používají ke skupinovému balení zboží. Svou činností napomáhají 
oběhovému hospodářství více známému pod pojmem cirkulární eko-
nomika. Jde o jedno z aktuálních témat dnešní doby a budoucnosti. 
„Dokázali jsme najít cestu, jak využít jednorázové plasty a přeměnit 
je zpět na obalové materiály. To je základním kamenem cirkularity 
plastů a jejich udržitelnosti. Svět potřebuje řešení, která tento kolo-
běh přinesou ve velkém měřítku, a proto je pro nás další navyšová-
ní kapacit nezbytné,“ vysvětlil Tomáš Louda. 
Navyšování kapacit je myšleno jak z hlediska 
inovace technologického vybavení, tak z hle-
diska náboru nových zaměstnanců. 
Místní vysokoškolské studenty s technolo-
gickým zaměřením by mohlo zaujmout to, že 
ve firmě ETW je možné získat praxi a navázat 
spolupráci do budoucna. Vzhledem k pláno-
vané expanzi budou volné nižší i vyšší pozice 
ve výrobě i administrativě. 
Díky unikátní technologii umí v ETW napří-
klad zrecyklovat i silně znečištěné odpady 
z průmyslu a zemědělství, které často končí 
ve spalovnách. „Využití vysoce znečištěných 
plastů, které po dekády putovaly a stále pu-
tují na skládky či do spaloven, bylo od našeho 

startu v roce 2017 téma, které nás obrovsky lákalo. Toužili jsme na-
jít řešení,“ popsal Petr Louda a dodal: „Nyní víme, jakým způsobem 
tyto materiály mechanicky a zároveň technologicky přeměnit na vy-
soce kvalitní suroviny vhodné pro desítky aplikací napříč odvětvími. 
Původně igelitový obal se tak po recyklaci může nově stát nádrží na 
vodu, lavičkou či znovu obalem.“
Společnost ETW před nedávnem uzavřela smlouvu s nadnárodní 

potravinářskou firmou Orkla Foods. Díky tomuto part-
nerství byla vyvinuta teplem smrštitelná fólie se 70% 
podílem recyklátu (30 % tvoří primární surovina – ropa). 
Orkla tyto fólie následně využívá k sekundárnímu skupi-
novému balení svých výrobků. „Smrštitelnost patří k těm 
nejsložitějším aplikacím z hlediska vývoje. Díky tomuto 
průlomu věřím, že regranulát okamžitě najde využití  
i v dalších případech, jako je skupinové balení vod, nábytku 
či ve stavebnictví, kde vidíme velký potenciál pro uzavření 
cirkulárního kolečka, například v kooperaci s distribučními 
řetězci,“ nastínil budoucnost Tomáš Louda.

(sb)

Petr a Tomáš Loudové

komerční  inzerce    
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Stavební práce na silnici v obci Nová Ves 
jdou podle starosty Martina Exnera podle 
plánu a letos v listopadu by měly být do-
končeny. Následně se práce přesunou do 
Nových Ouholic, kde by rekonstrukce měla 
skončit příští rok v květnu.
V současné době probíhá betonáž druhé 
podpěry nového mostu v Nových Ouholi-
cích. Od 24. června je naplánováno frézo-
vání asfaltového povrchu vozovky od no-
voveské pošty až na konce stavby směrem 
do Ledčic. „Bude zahájena stavba opěrné zdi 
mezi mosty u Bakovského potoka. Zeď je za-
ložena na patku, takže bude velká výkopová 
jáma,“ uvedl Martin Exner ve zprávě z kont-
rolního dne na svém Facebooku.
Rekonstrukce v Nové Vsi a Nových Ouholicích 
si vyžádala kompletní uzavření silnice č. 608 
od sjezdu na Podhořany až k nájezdu na dál-
nici. Objízdná trasa vede právě přes Podhořa-
ny, kde díky tomu zhoustnul dopravní provoz.

V průběhu června má začít rovněž oprava 
mostu přes dálnici na silnici I/16 spojující Měl-
ník a Slaný, právě u uzavřeného nájezdu na 
dálnici z Nové Vsi. Oprava mostu je plánova-
ná za provozu po jeho polovinách, neboť ho  
v průměru denně využije 11 000 vozidel s vel-
kým podílem těžké nákladní dopravy. V době 
probíhající opravy bude tedy provoz na mos-
tě řízen kyvadlově. Částečně budou omezeny  
i všechny větve křižovatky. Stavební firma má 
na provedení opravy 130 dnů.

(sb, mm)

Práce na silnici v Nové Vsi 
jdou podle plánu

Soukromá Montessori škola Via Libertatis, 
která sídlí v Zagarolské ulici, má novou pří-
stavbu, kterou postupně dokončuje. Od 
1. září 2022 by měla začít sloužit. „Pomalu 
dokončujeme kompletaci interiéru a chys-
táme se požádat o kolaudaci,“ popsala ře-
ditelka Martina Nováková.
Důvodem přístavby bylo zvýšení kapacity 
školy. „Současná kapacita naší základní školy 
je 39 žáků. Přístavbou třetí učebny ke dvě-
ma stávajícím vzroste celková kapacita školy  
o 23 žáků na celkový a konečný počet 62 žáků,“ 
uvedla ředitelka Martina Nováková.
Mateřská i základní škola mají aktuálně pl-
nou kapacitu. „Do základní školy jsou v sou-
časné době přijímané výlučně děti z naší 
mateřské školy. Nejstarší žáci ve škole jsou  
v 8. ročníku. Přístavba nám umožní vzdělá-
vat žáky ve všech devíti ročnících povinné 
školní docházky,“ doplnila ředitelka.
Via Libertatis v Nelahozevsi sídlí od roku 
2015. Jedná se o neziskovou organizaci, kte-
rou založilo Montessori centrum Kralupy. 
Novinky a informace ze školy můžete sledo-
vat na webu vialibertatis.cz. 

Školu v květnu vykradli
V noci 6. května ve škole Via Libertatis po 
druhé hodině ranní došlo ke vloupání. Cel-
ková škoda na ukradeném vybavení, zejmé-
na elektronice, a zničených francouzských 
dveřích se pohybuje okolo 40 tisíc korun. Po 
pachateli pátrá policie.

(sb)

Škola Via Libertatis 
postupně dokončuje 
přístavbu

Nové hřiště na návsi v Lešanech  
bude hotové do konce července

Od jarních měsíců probíhá na návsi v Leša-
nech výstavba nového dětského hřiště. Na 
základě veřejné soutěže stavbu realizuje 
firma STAVMAX Group z Klášterce nad Ohří  
s nabídkovou cenou 2,4 milionu korun. Práce 
by měly být hotovy v průběhu července.
Na budoucím hřišti najdete nové herní a fitness 
prvky pro street workout. Budou tu nové lavič-

ky, prolézačka, houpačka, herní věž, domeček  
z vrbového proutí, pískoviště, kolotoč a také pro-
stor na míčové hry s polyuretanovým bezpeč-
nostním povrchem. Prvky byly navrženy na zá-
kladě dřívějších konzultací s místními obyvateli.
Bude opraveno též osvětlení a doplněny 
nové lampy. Opravy se dočká také vstupní 
branka s opěrnými zídkami.
V parku se obec chystá též zasadit nový 
smrk, který by, až vyroste, měl sloužit jako 
vánoční strom.
Starosta Jakub Brynda (Pro Nelahozeves) se 
dle svých slov snažil realizaci hřiště uspíšit, 
podle stavbyvedoucího Radko Chmelaře ale 
situace na trhu práce neumožňuje dokončit 
dílo dříve než ve smluvním termínu, kterým 
je 20. červenec.

(mm)

Ženy z klubu Patchwork Nelahozeves v pondělí 6. června slavnostně předa-
ly svoji čtyřletou práci starostovi Jakubu Bryndovi (Pro Nelahozeves). Člen-
ky klubu během čtyř let vyšívaly a vytvořily deku s motivy spojenými s naší 
obcí. Práce vznikla jako poděkování obci za podporu, díky které klub funguje. 
Proto se rozhodly Nelahozeves přenést do své tvorby, jako jednotlivé obrazy  
s výjevy z naší obce a spojené s Antonínem Dvořákem. V jednotlivých výje-
vech můžete vidět zámek, kostel, Dvořákovu stezku, pomník císařovny Sissi 
nebo partituru Antonína Dvořáka. Tyto jednotlivé výjevy se následně spojily 
do jednoho velkého obrazu, který si můžete prohlédnout v infocentru. Tvor-
ba byla o to složitější, že časově spadala do doby covidové. (tp)

Obecní obraz z Patchworku
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Pozvánka na festival klasické hudby:  
71. Dvořákova Nelahozeves
Rok se s rokem sešel a pomalu se blíží další ročník festivalu Dvo-
řákova Nelahozeves. Loňské kulaté výročí festivalu se těšilo mimo-
řádnému zájmu návštěvníků a věříme, že i letos bude dramaturgie 
lákavá a umělecky výjimečná. Tradiční zahájení u sochy v parku 
začne v 11 hodin, návštěvníky pozdraví starosta obce Jakub Bryn-
da i pan William E. Lobkowicz (jehož loňské pěvecké vystoupení  
v nás rezonuje dodnes). Pozvání přijala také hejtmanka Petra Pec-
ková, poté vystoupí náš místní sbor pod vedením Marty Mojžišové. 
V rodném domě Antonína Dvořáka, který je těsně před uzavřením 
kvůli plánované rekonstrukci, tentokrát výjimečně proběhne pro-
gram nehudební, ale zaměřený na prezentaci plánovaných změn. 
Dozvíte se nejen to, jaké stavební úpravy celý objekt čekají, ale také 
smysl nově vznikající expozice uvnitř památníku, která nás přenese 
do reality 19. století za pomocí technologií století 21.
Vrcholným okamžikem celého dne bude koncert na nádvoří zámku 
od 14 hodin. Po covidové pauze se podařilo potvrdit účast světozná-
mého hráče na lesní roh Radka Baboráka s jeho skvělým ansámblem 
Česká Sinfonietta. Tento hudebník vyniká nejen svými hráčskými 
vlastnostmi, ale i mimořádnými lidskými. V období covidu, který ne-
přál hudebníkům na volné noze, založil nadaci, která pro muzikanty 
vybrala několik miliónů korun. Ve chvíli, kdy ze závažných důvodů 
opustilo vlast mnoho ukrajinských profesionálů, zasloužil se Radek 
Baborák o sbírkovou pomoc i pro ně a několik hráčů zaměstnal ve 
svém orchestru.
V dopoledních i odpoledních hodinách bude probíhat program ur-
čený pro děti. V parku dáme prostor pro nápady našich nejmenších 
a necháme je ve své fantazii i na papíře plánovat revitalizaci centra 
obce. Kdo ví, jestli nápad z dětské hlavy nakonec nebude ten, který 
se bude realizovat?  Na zámku se děti mohou zúčastnit dětské pro-
hlídky, zatímco rodiče si v klidu užijí koncert na nádvoří.
Závěr dne bude patřit kostelu sv. Ondřeje, který bude v blízké bu-
doucnosti též procházet náročnou rekonstrukcí. V letošním ročníku 
festivalu ani tady neproběhne tradiční mše s koncertem, ale za-
měříme se na budovu kostela jako takovou. Dozvíte se, jaká úskalí  
a překvapení projektanty a stavaře potkávají, co obnáší práce pa-
mátkářů a mnoho dalších zajímavostí z historie kostela a jeho okolí. 
Stavbou provede Michal Žyrek a starosta obce Nelahozeves.
Pro všechny návštěvníky bude nachystáno občerstvení, které po-

sílíme o několik stánků tak, aby bylo k dispozici i teplé 
jídlo. Věříme, že si všichni neděli 11. září 2022 užijí v plné 
míře, a těšíme se na setkání. 
Za přípravný tým (Lobkowiczké sbírky, Společnost Antonína 
Dvořáka, Národní Muzeum – Muzeum Antonína Dvořáka  
a kulturní komisi obce Nelahozeves)

Kateřina Bryndová
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Práce na Vinopalně  
probíhají podle plánu
Rekonstrukce budovy 
Vinopalny v centru obce, 
kde bude v budoucnu 
bezbariérový obecní 
úřad, restaurace pro 60 
osob a malometrážní 
obecní byty, by měla být 
do konce tohoto roku 
hotova. Od října 2021 tu 
pracuje litoměřická firma HARTEX CZ, která zvítězila ve výběrovém řízení.
Budoucí podobu objektu navrhl architekt a všestudský starosta Jiří 
Hánl, který na stavbě provádí autorský dozor. Podle něj vše běží po-
dle harmonogramu. Dodavatelskou firmu hodnotí jako slušnou, což 
je podle jeho názoru v dnešní době úspěch.
V tuto chvíli je osazena většina oken, střecha je před dokončením. Do-
dělávají se klempířské práce. Na objektu je přesto ještě mnoho práce 
– musí se udělat například instalace a rozvody (kanalizace, elektřina, 
vzduchotechnika) a povrchové úpravy, jako je omítka. 
Kolaudace je v tuto chvíli plánována na přelom roku. Podle starosty Jaku-
ba Bryndy (Pro Nelahozeves) není vyloučeno, že restaurace bude zkolau-
dována, a tedy i otevřena, o něco dříve.
Původní cena rekonstrukce byla v soutěži stanovena na 43 milionů 
korun. Před nedávnem došlo k navýšení na 50 milionů korun, zejména 
z důvodu výrazného zvýšení cen řady stavebních materiálů.
Obec objekt zakoupila od Jiřího Kratochvíla na jaře roku 2019 za  
16 milionů korun. Původně veřejnou zakázku na rekonstrukci vyhrála 
pražská firma KAZIKO a harmonogram prací byl stanoven od května 
2021 do července 2022. Při vyhodnocení soutěže ale nastaly průtahy, 
které vyhlášení vítěze o půl roku pozdržely.

(sb)
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Rád bych navázal na předchozí článek Zastu-
pitelstvo schválilo záměr zřízení obecní poli-
cie (Nelahozeveský zpravodaj 12/2021). Jak 
bylo uvedeno, vedení obce Nelahozeves se 
nevzdalo myšlenky mít vlastní obecní policii. 
Loni v říjnu byl na zastupitelstvu obce schvá-
len záměr zřídit obecní policii. Co se od té 
doby událo? Jak přípravy pokročily?
Koncem roku mělo vedení obce celkem jas-
no, ze tří variant řešení záměru zbyl nakonec 
jenom jeden – zřídit si vlastní obecní policii. 
První návrh, kdy mělo dojít k rozšíření spolu-
práce s Městskou policií Kralupy nad Vltavou, 
v průběhu posledních dvou let „vyšuměl“. Ve-
dení Kralup se k celému záměru delší dobu 
nevyjadřovalo, a nakonec bylo od myšlenky 
upuštěno. Proto se vedení obce přiklonilo  
k druhé variantě – zřízení společné obecní po-
licie ve „sdružení“ obcí Nelahozeves, Veltrusy 
a Nová Ves. Tento nápad také nakonec nebyl 
realizován. A proto zbyla poslední varianta – 
vlastní obecní policie.
V souvislosti s aktualizací návrhu rozpočtu  
a nákladů pro vlastní provoz obecní policie,  
a zároveň s otázkou náboru nových strážníků 
jsem se sešel s ředitelem Městské policie Kra-
lupy nad Vltavou Ladislavem Vovesem. V rámci 
diskuze nad náklady na provoz obecní policie, 
nad uniformami a vybavením, padl jeden dotaz: 
Nestálo by za to obnovit opět s vedením města 
Kralupy nad Vltavou téma o rozšíření spoluprá-
ce a činností strážníků Městské policie Kralupy 
nad Vltavou v rámci katastru obce Nelahozeves?
Záměr vybudování vlastní služebny pro stráž-
níky obecní policie nezávislé na okolních 
obcích, která by měla sídlit v nově pořízené 
administrativní budově areálu Anytrade v Za-
garolské ulici je samozřejmě neměnný. V těch-
to prostorách buď budou úřadovat strážníci se 
znakem obce Nelahozeves nebo města Kralu-
py nad Vltavou.
Prvotní očekávané náklady na zřízení a první 
rok provozu obecní policie činily dle původ-
ních kalkulací zhruba 2,9 milionu korun, násle-
dující roky by se měl roční rozpočet na provoz 
obecní policie pohybovat kolem 1,6 milionu 
korun. V souvislosti s proběhlou pandemií 
covid-19 a právě probíhajícím rusko-ukrajin-
ským konfliktem, jež mají přímý vliv na nárůst 
nákladů a cen zboží a služeb, musíme k těmto 
číslům dle názoru pana ředitele Vovese přičíst 
zhruba 30 %.
V současné době není stále rozhodnuto, zda 
by měla mít obecní policie nepřetržitý pro-
voz, či zda by strážníci byli k dispozici pouze  
v pracovních dnech. V nočních hodinách  
a o víkendech by případně drželi pouze ne-
zbytnou pohotovost, výběrově by pak zajišťo-

vali dozor na společenských akcích. Dle mého 
názoru by tato varianta provozu mohla být re-
álná, jelikož pořád počítám s výkonem služby 
hlídek Policie ČR na našem teritoriu.
Hlavním a primárním úkolem obecní policie 
je totiž zabezpečování místních záležitostí ve-
řejného pořádku. Obecní policie nevyšetřuje 
trestné činy jako Policie ČR, i když se samozřej-
mě snaží trestným činům předcházet. Obecní 
policie také odhaluje a prošetřuje některé pře-
stupky a jiné správní delikty. V rámci našeho 
katastru se jedná o pytláctví (ať už se jedná  
o oblast myslivosti či rybolovu).
Nejdiskutovanějším tématem výkonu činností 
je samozřejmě záměr obce nainstalovat ra-
dary pro měření rychlosti vozidel v obci. Jak 
jsem se již měl několikrát možnost vyjádřit, 
pro mne není toto prioritní činností strážní-
ků. Obecní policie dohlíží nad dodržováním 
obecně závazných vyhlášek a nařízení obce, 
pravidel občanského soužití, čistoty na veřej-
ných prostranstvích a má kromě kontroly do-
držování pravidel silničního provozu zajišťovat 
i kontrolu veřejného pořádku a řešení běžných 
přestupků – na zavolání by byla schopna přijet 
pravděpodobně rychleji než státní policie, kte-
rá má v Kralupech nad Vltavou běžně jen jed-
nu hlídku. Nelahozeveští strážníci by měli za-
jišťovat mimo jiné dozor při kulturních akcích 
v obci či dohled nad dopravou při akcích na 
nelahozeveském zámku, kdy řidiči často par-
kují v rozporu s dopravními předpisy a státní 
policie tyto přestupky nestíhá řešit, odhalová-
ní černých skládek, dohled nad bezpečností 
silničního provozu před budovou mateřské  
a základní školy, pytláctví, kontrolu nedovole-
ných činností v obci, jako je podomní prodej 
a nabízení levných energií (tzv. energošmejdi), 
odchyty zvířat a další.
Současně se zavedením obecní policie chce 
obec zřídit vlastní přestupkovou komisi. Pak 
by se přestupky, ke kterým dojde na území 
obce, neřešily na Městském úřadě Kralupy 
nad Vltavou, ale přímo na Obecním úřadě  
v Nelahozevsi, a příjmy z těchto přestupků by 
putovaly do rozpočtu obce.
V rámci dlouhotrvající diskuse by bylo určitě 
dobré spustit veřejnou diskuzi i mezi obča-
ny. V obci je spousta lidí, kteří samozřejmě 
nebudou rádi, že budou mít „dráby za okny“, 
ale zároveň je v obci nemalá skupina lidí, kteří 
strážníky uvítají.

Josef Kazík

Poznámka redakce: Dle vyjádření starosty Jaku-
ba Bryndy (Pro Nelahozeves) bude o případném 
zřízení obecní policie rozhodovat až nové zastu-
pitelstvo vzešlé ze zářijových komunálních voleb.

Pokračování záměru 
zřídit obecní policii…
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Sadové úpravy  
volnočasového pozemku 
vedle dolního resortu 
jsou hotové, připravuje 
se hřiště

Firma BIANCA-květiny nelahozeveského 
podnikatele Lubomíra Čecha dokončila 
sadové úpravy v revitalizovaném prostoru 
vedle dolního resortu. Na vybraná místa 
byly vysazeny domácí druhy listnatých  
a jehličnatých stromů a keřů podle pro-
jektu zahradního architekta Ivana Marka. 
Hotová je i finální modeláž terénu.
Zároveň probíhají dílčí úpravy projektu 
dětského hřiště, které by mělo být v prosto-
ru vybudováno následně v průběhu letoš-
ního roku. Přesnější termín zatím není zná-
mý, obec zatím nemá potřebné stavební 
povolení. Pracovní verze projektu dětského 
hřiště zahrnuje mimo jiné cyklotrialovou  
a BMX dráhu, fitness zařízení, maják, 
klouzačku a šplhadlo, balanční prolézačku 
(tzv. mikádo balanc), twister, terénní sklu-
zavku, šplhací dráhu a řadu dalších prvků. 
Projekt počítá i s vybudováním tůňky. Jed-
notlivá stanoviště budou propojena mlato-
vými cestami, na místě budou instalovány 
lavičky, odpadkové koše, sestava pro grilo-
vání a vzhledem k terénním vlnám rovněž 
potřebná zábradlí.
Pracovní verze projektu hřiště se objevila 
i v nové vitríně, kterou obec nechala ne-
dávno instalovat v dolním resortu. Oby-
vatelka resortu Zuzana Sypecká, která se 
chystá kandidovat v zářijových komunál-
ních volbách za sdružení Pro Nelahozeves, 
prostřednictvím nástěnky vyzvala míst-
ní obyvatele, aby se k projektu vyjádřili  
(e-mail sypeckaz@centrum.cz).

(mm)
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Během jara uspořádal spolek Lešanský sad 
úspěšnou oslavu pálení čarodějnic na Viš-
ňovce a několik pracovních brigád. Nyní 
chystá Svatojánskou Višňovku a stavbu za-
střešené terasy.  
Jaro je v plném proudu. Své o tom ví i členo-
vé komunitního spolku Lešanský sad, kteří ve 
svém volném čase zvelebují obecní sad Viš-
ňovka v Lešanech. Během tří jarních brigád se 
kromě sezónních prací také položily základy 
budoucí terasy. Projekt stavby zastřešené tera-
sy, která bude rozšířením zázemí pro činnosti 
spolku zejména při nepřízni počasí, byl pod-
pořen Nadací Via v programu „Místo, kde žije-
me“. Terasu budou stavět členové spolku pod 
vedením místního tesaře Ondřeje Havlíčka. 
Hotová by měla být do konce listopadu 2022. 

30. dubna proběhla ve Višňovce akce Lešanské 
čarodějnice. Pro děti byla připravena stezka 
se zajímavými sportovními, tvořivými i vědo-
mostními úkoly. Večer byla zapálena hranice 
s čarodějnicí v prostoru nad Višňovkou, kde 
má pálení již dlouhou tradici. Účastníci akce si 
chválili zejména stezku pro děti v příjemném 
prostředí sadu, přesvědčivé kostýmy čaroděj-
nic, dobře zajištěné občerstvení a také neplá-
novanou ukázku hasičské techniky. 

Komunitní spolek v těchto dnech chystá tra-
diční sousedskou oslavu letního slunovratu 
– Svatojánskou Višňovku. Jedná se o oslavu 
plnou dobrého jídla, pití, zábavy a také kva-
litního kulturního obsahu, která se uskuteč-
ní v sobotu 25. června od 15 hodin. 

Program letošní Svatojánské Višňovky bude 
opravdu pestrý. Malí diváci se mohou těšit na 
zábavné představení pro děti, které vymýšlí  
a osobně také ztvární Tereza Popková, princi-
pálka Ochotníků Nelahozeves. Během odpo-
ledne zazpívá Období sboru, místní pěvecký 
soubor, výběr ze svého repertoáru. V 19 hodin 
vystoupí kladenské divadlo V. A. D. se svou au-
torskou hrou „Píseček“ pro tápající rodiče. Toto 
představení by si neměli nechat ujít rodiče 
současní ani budoucí, neboť se v něm najdou 
úplně všichni. Doporučený příspěvek za před-
stavení je 100 Kč pro dospělého. 

Dále bude připravena stezka s úkoly, bude 
možné si vyzkoušet chůzi na slackline, po-
houpat se v houpačkách či přenocovat pod 
korunami stromů. Návštěvníci si budou 
moci na místě zakoupit pivo, limo a občer-
stvení na gril. Jsou rovněž vítány vzorky do-
mácích dobrot na stůl hojnosti, tolik oblíbe-
ný fenomén, u kterého se vyměňují recepty 
i telefonní čísla. 

Těšíme se na viděnou na Svatojánské Višňovce!

Petra Tajčová

Spolek Lešanský sad chystá Svatojánskou Višňovku 
a stavbu terasy

  

Příprava terasy a nátěr maringotky

Poutníci ze Znojemska  
na zastávce v Nelahozevsi

V květnu proběhla už 18. pěší pouť z Prahy 
do Jeníkova, kterou pořádá FATYM Vranov 
nad Dyjí. Nebylo by to možné bez nezišt-
né pomoci mnoha ochotných dobrodinců, 
kteří se o poutníky při jejich cestě starají. 
Chtěli bychom vám proto ještě takto po-
děkovat za vřelé přijetí, kterého se poutní-
kům dostalo a za bohaté občerstvení.
Poutníci své dobrodince nadále zahrnují do 
modlitby.
Za všechno Pán Bůh zaplať!

za poutníky P. Jan Richter (o. Nik)
FATYM (označení vzniklo jako zkratkové slovo 
z „farní tým“) je společenství katolických kněží, 
jáhnů a laiků na Znojemsku.

Pěší pouť Praha - Jeníkov 2022
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Jarní sezóna v infocentru 
v plném proudu

Jarní sezona v infocentru se naplno otevřela bě-
hem velikonočního víkendu, a to akcí s názvem 
Pomlázkování, které se konalo v neděli 17. 
dubna. Během odpoledne si mohli děti i tatín-
ci uplést pomlázku pod dohledem zkušeného 
pletaře. Na travnaté ploše bylo umístěno něko-
lik dílniček, kde si děti zdobily dekorační vajíčka, 
vyráběly náramky a nejrůznější jarní dekorace.
Velikonoce se tentokrát slavily v infocentru dva-
krát – o týden později v podobě ukrajinských Ve-
likonoc. Jedna z nových obyvatelek Nelahozevsi 
opět připravila tradiční ukrajinské dobroty. 
V pátek 13. května se uskutečnila beseda  
s profesorem Janem Rakem o pohledu na svět 
trochu jinak. Profesor Rak, uznávaný jaderný 
fyzik, pracoval více než 30 let v CERNu v Žene-
vě. Beseda o přesahu kvantové fyziky do filo-
sofie a metafyziky probíhala formou příjemné 
diskuze, plné podnětů a zajímavých postřehů. 
O besedu byl velký zájem, a proto se jedná  
o možném dalším termínu. 
V neděli 15. května infocentrum sloužilo pro 
zázemí běžeckého závodu Nelahozevská 5ka, 
více se dočtete v článku na straně 25.
S příchodem teplého počasí nastal i čas na pra-
videlné grilování v infocentru, stejně jako v loň-
ském roce se koná každou středu od 17 hodin. 
Na grilování navazuje i promítání filmu, která 

taktéž v loňské roce sklízela pochvalu. Prvním 
filmem, který jste mohli zhlédnout, byla Tero-
ristka, černá komedie z roku 2019 v hlavní roli 
s Ivou Janžurovou.
Ve středu 25. května se místo promítání konala 
přednáška na téma celostní medicína s Vero-
nikou Freyovou. Posluchači se vyslechli rozdíl 
mezi západní a východní medicínou, informace 
o prevenci proti běžným nemocem jako aler-
gie, astma a jiná autoimunitní onemocnění. 
Program v infocentru se letos zpestřil i postu-
pem českého národního hokejového týmu 
na mistrovství světa, zápasy českého mužstva 
jste mohli v infocentru prožít společně se svý-
mi přáteli.
Po přednáškách následoval pro změnu opět 
program pro hudební fanoušky. V sobotu 28. 
května do infocentra znovu zavítala kapela 
Jebuto. Hudebnímu tělesu, jehož základna je 
právě v Nelahozevsi, vévodí znělé hlasy zpěva-
ček Kláry Kadečkové a Veroniky Langrové. 
Jak jsme vás informovali v předchozích čís-
lech, žáci základní školy spoluutvářeli cyklo-
mapu Mělnicka, její finální podobu si můžete 
zakoupit v infocentru. Infocentrum si také od-
vezlo krásné 3. místo v kategorii Trhací mapy 
na veletrhu Turist propag v Lysé nad Labem.
Nadále můžete v prostorách infocentra 
zhlédnout výstavu 
plakátů z dílny Mar-
tina Zacha, jež tak 
často zdobí obecní 
nástěnky. Momen-
tálně si můžete v 
infocentru prohléd-
nout i obecní deku 

vytvořenou místním klubem Patchwork (více 
v článku na straně 11).
10. června se v kostele sv. Ondřeje uskutečnil 
další ročník Noci kostelů (viz článek na straně 
16). Během večera jste mohli vyslechnout ko-
mentovanou prohlídku kostela, koncert žáků 
a učitelů ZUŠ Kralupy nad Vltavou, nechybělo 
vystoupení Období sboru. Infocentrum opět 
sloužilo jako občerstvovací místo pro všech-
ny návštěvníky.  
V pátek 17. června na návštěvníky čeká 
další hudební vystoupení v podobě kapely 
Vlasatý žárovky, tato kapela s velice zajíma-
vým repertoárem tzv. agrofolkem vás přiví-
tá v 19.30 hodin. 
Během prázdninové sezóny se návštěvní-
ci mohou těšit na každostředeční grilování  
a promítání filmu. Pro podrobnosti sledujte 
webové stránky infocentra (infocentrum.ne-
lahozeves.cz) nebo Facebook.

(tp)
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Nelahozeveské pěvecké uskupení Období sboru oslavilo své 
třetí narozeniny, vystoupilo v Památníku Antonína Dvořáka ve 
Vysoké u Příbrami a na Noci kostelů. Před letními prázdninami 
sbor zazpívá ještě v lešanské Višňovce na sousedské oslavě let-
ního slunovratu.

Období sboru oslavilo své třetí narozeniny. V neděli 15. května,  
v předvečer svátku svatého Jana Nepomuckého, se z kopečku od 
kapličky sv. Jána v Lešanech nesly nejoblíbenější skladby sboru. Na 
tomto místě se sbor sešel úplně poprvé – v květnu 2019 při příleži-
tosti žehnání zdejší obnovené kapličce. Sbor za dobu své existence 
ušel velký kus cesty a sbírá zkušenosti doma i za hranicemi obce.

29. května se Období sboru zúčastnilo kulturního programu s ná-
zvem „Den Nelahozevsi“, který pořádal Památník Antonína Dvořáka 
ve Vysoké u Příbrami. V krásném prostředí anglického parku zazněly 
Dvořákovy skladby z cyklu V přírodě (Napadly písně, Vyběhla bříza bě-
ličká), dále skladba Když mne stará matka z cyklu Cigánské melodie  
a chór Hospodine, pomiluj ny z Oratoria svatá Ludmila. Sbor si pozvání 
na tuto událost velmi cení a věří, že se úspěšně navázaná spolupráce 
mezi obcemi Nelahozeves a Vysoká u Příbrami bude i nadále rozvíjet.

V době uzávěrky zpravodaje se sbor připravoval na Noc kostelů, která 
proběhla 10. června. Období sboru zazpívalo postupně v Nelahozevsi, 
Veltrusích a Kralupech nad Vltavou. 

25. června vystoupí Období sboru v lešanské Višňovce na sousedské 
oslavě letního slunovratu s názvem „Svatojánská Višňovka“. Na této 
domácí „přírodní scéně“ zazní výběr z repertoáru sboru. Během let-
ních prázdnin se bude sbor připravovat na festival Dvořákova Nelaho-
zeves, který se letos uskuteční v neděli 11. září.

Děkujeme organizátorům akcí za pozvání a posluchačům a divákům 
za podporu a pozornost.

Petra Tajčová

Období sboru oslavilo  
třetí narozeniny a vystupuje 
doma i za hranicemi obce

Období sboru slaví své třetí narozeniny u kapličky sv. Jána. 
Foto Markéta Moricová

Období sboru u brány Památníku Antonína Dvořáka

V dolním lešanském resortu 
existuje už několik let aktivní 
sousedská komunita, která se 
schází pravidelně „na točně“ 
v ulici V Cihelnách. Poslední 
setkání bylo již 53. v řadě. 
Konalo se v sobotu 4. června 
a přišlo sem kolem padesáti 
lidí. Opekli jsme si buřty a po-
povídali si o všem možném,  
o životě, o dění v obci...
Nápad na uspořádání takového setkání jsme dostali už v roce 2010, při 
stěhování se do prvních domků. Bylo třeba řešit spousty problémů spo-
jených s novostavbami, takže jsme se vzájemně dobře poznali a vybu-
dovali společenství, kde každý z nás něco umí. A tak se stalo. Postupem 
času se z toho stala hezká tradice, která se ujala. Akce se koná několikrát 
za rok, potkávají se na ní všechny generace, a to občas i někdo z lešan-
ských starousedlíků. Taková setkání bývají občas spojená i s úklidy okolí 
resortu i úpravami malého dětského hřiště.

Naše sousedská setkání může navštívit kdokoliv z obce, kdo si chce 
popovídat a seznámit s novými spoluobčany z dolního resortu. Další 
takové posezení proběhne pravděpodobně koncem prázdnin.

Slávek Lidmaňský a Bořek Chotěborský

Jak v „dolním resortu“  
budujeme sousedskou komunitu
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Nelahozeveský kostel sv. Ondřeje se letos zařadil mezi 1 729 kostelů 
a modliteben po celé republice, které v pátek 10. června navečer 
otevřely své brány, aby v nich návštěvníci mohli prožít večer a noc 
plné neopakovatelné atmosféry pod názvem Noc kostelů.
Hudební program otevřelo pásmo žáků kralupské umělecké školy 
– klarinetový soubor Scherzo clarinetto, soubor zobcových fléten 
Pištci a klarinetové duo Jany a Bohuslavy Převrátilových. Ve dru-
hé části večera vystoupil místní varhaník Vojtěch Hrňák mimo jiné  
s Preludiem c moll od J. S. Bacha. Vojtěch, stejně jako v minulém 
roce, stihl díky pečlivému plánování ze strany pořadatelů za jediný 
večer rozeznít varhany v pěti kostelích na Kralupsku – kromě Nela-
hozevsi ještě ve Vepřku, Veltrusích, Chvatěrubech a Kralupech nad 
Vltavou. Hudební finále obstaralo místní pěvecké uskupení Období 
sboru pod vedením Marty Mojžišové. I místní pěvci zvládli za jediný 
večer vystoupení v dalších dvou nedalekých kostelích.
V přestávkách mezi hudebními vystoupeními měli možnost návštěv-
níci absolvovat prohlídku kos-
tela komentovanou přímo sta-
rostou Nelahozevsi Jakubem 
Bryndou. Po setmění přišel 
čas i na boží slovo a rozjímání  
v podání farního asistenta Pet-
ra Belici, které bylo po dohodě 
všech přítomných netradičně 
přesunuto pod korunu dubu 
vedle kostela.

(mm)

Večer a noc 
kostela  
svatého 
Ondřeje
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V neděli 29. května se odehrálo v nádher-
ném prostředí zámečku ve Vysoké slavnostní 
odpoledne, jehož záměrem bylo představit 
rodiště Antonína Dvořáka návštěvníkům 
tamního památníku.
Nápad navázat spolupráci mezi místy spoje-
nými s Dvořákovým životem zrál již několik let 
a letos se povedlo uspořádat významný histo-
rický akt – společné sázení ovocného stromu 
– hrušně – na místo v blízkosti zámečku, kde 
podle osloveného arboristy strom skutečně 
za Dvořákova tamního pobytu rostl. Strom 
byl zasazen za přítomnosti místní starostky 

Vysoké Jany Krejčové, starosty Nelahozevsi 
Jakuba Bryndy, na pozvání přijela také hejt-
manka Středočeského kraje Petra Pecková, 
která iniciativy týkající se Antonína Dvořáka 
aktivně podporuje (vloni udělila záštitu festi-
valu Dvořákova Nelahozeves a letos přislíbila 
osobní účast). Průvodní slovo pronesl nový 
ředitel Památníku Antonína Dvořáka Vojtěch 
Poláček. Projev byl příjemně neformální, 
přesto vypovídal o všestranných schopnos-
tech a hlubokých znalostech tohoto mladého 
člověka v nové funkci.
Na programu bylo vystoupení nelahoze-
veského sboru Období sboru s dvořákov-
ským programem, které se setkalo s velkým 
úspěchem. Poté proběhla prezentace právě 

probíhající výstavy „Do nového světa“ o skla-
datelově cestě do zámoří. Starostka Vysoké 
hovořila o úpravách rozsáhlého lesoparku, 
který se stal inspirací pro mnoho Dvořáko-
vých skladeb. Zástupci rodiny Lobkowiczů 
představili záměr rekonstrukce rodného 
domu a naznačili, jakým směrem se bude 
odvíjet nová expozice. Akci uzavřel krás-
ný koncert vynikajících hudebníků Tomáše 
Jamníka (violoncello) a Ivo Kahánka (klavír). 
Bylo velmi pozitivní sledovat elán všech 
zúčastněných, jejichž společným cílem je 
popularizovat osobnost Antonína Dvořáka  
a přenést jeho odkaz do 21. století. Budeme 
se těšit na další společné projekty!

Kateřina Bryndová

Nelahozeves jako host v Památníku  
Antonína Dvořáka ve Vysoké u Příbrami

V sobotu 28. května se v areálu Marina Vltava konalo sousedské se-
tkání, které Marina pořádala za podpory obce Nelahozeves. Celé od-
poledne se neslo v ruchu vodních šroubů, vysokých kozaček a klobás. 
Akce začala v dopoledních hodinách Memoriálem Petra Koženého. 
Tradiční soutěž pro všechny milovníky vodního motorismu se koná 
na počest zakladatele a dlouholetého majitele Mariny Petra Kožené-
ho, který zemřel v roce 2019 a jemuž patřila i úvodní vzpomínka.
Odpoledne již bylo určeno pro širokou veřejnost. Na návštěvníky 

čekala vystoupení mažoretek 
Slunečnice ze Straškova. Ka-
ždý návštěvník měl možnost 
vyjížďky lodí po Vltavě a zá-
jem byl opravdu velký. Občer-
stvení bylo pro návštěvníky 
zdarma, na děti čekal skákací 
hrad a pro milovníky hokeje 
zase možnost sledovat právě 
probíhající šampionát.

(tp)

Sousedské setkání v přístavu
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Oblíbené pálení  
čarodějnic se ve  
velkém stylu vrátilo 

Po dvou letech nucené covidové pauzy letos 
30. dubna v Nelahozevsi opět vzplály dva ča-
rodějnické ohně pro veřejnost.
Sbor dobrovolných hasičů Nelahozeves pořádal 
ve spolupráci se zámkem Nelahozeves svůj rej 
čarodějnic ,,Na skále“ u zámku. Právě zde pořá-
dají hasiči své čarodějnice již několik let, ale ne-
byli první, kteří zde pálili vatry. Už před 25 lety 
zde pálila čarodějnice místní omladina. Tato 
banda kluků si vždy vyjednala potřebná povo-
lení, celý prostor si připravila a následně poctivě 
dva týdny stavěla pořádnou vatru, jednou její 
výška dosahovala šest metrů. Tak aspoň vzpo-
míná Petr Richtrmoc, člen dobrovolných hasičů na své první zkušenosti s velkým ohněm. 
Právě proto ho potěšilo obnovení čarodějnic právě Na skále. Letošní pálení probíhalo vese-
lou formou, nejdříve netradiční prohlídky zámku pro malé čaroděje a čarodějky, následně 
se zapálil menší oheň s čarodějnicí, na kterém si návštěvníci opékali špekáčky. Později se 
zapálil hlavní oheň. Po celou dobu nechybělo občerstvení a dobrá nálada.
Druhé pálení čarodějnic se uskutečnilo také na klasickém místě, a to u Višňovky v Leša-
nech. I zde se koná pálení čarodějnic s velkou tradicí, kterou si pod svá křídla postupně 
přebírá spolek Lešanský sad. Právě členové spolku a další dobrovolníci si připravili ob-
líbenou čarodějnickou stezku pro děti, která se letos situovala přímo do sadu. Právě ve 
stínu stromů se zabydlelo osm čarodějnic, které si připravily nejrůznější úkoly, při kterých 
testovaly kouzelné dovednosti malých návštěvníků. Nechybělo vyrábění vlastních hůlek, 
slalom, stavění hranice, tajemný kotlík, malování na obličej, kvíz a další záludnosti. Účast 
byla nad očekávání a překvapila i samotné pořadatele. 
Vpodvečer se zapálil velký oheň, a byly vyhlášeny nejlepší dětské masky. 
Toto pálení se neobešlo bez zásahu jednotky hasičů Kralupy nad Vltavou. Jejich příjezd byl 
vyvolán hlášením požáru v Lešanech. Pálení čarodějnic v Lešanech bylo stejně jako v před-
chozích letech nahlášeno jak hasičům, tak obci, která ještě dohlédla na zmenšení zapalované 
hromady, aby se zmenšilo ohniště. Jednotka kralupských hasičů byla donucena vyjet ve chvíli, 
kdy nahlašovatel akce, v tomto případě Miloš Mojžiš jakožto zástupce spolku Lešanský sad, 
nezvedal v danou dobu telefon. Po příjezdu jednotky se vše vysvětlilo a nastala chvíle kli-
du. Ani ne do hodiny se příjezd kralupské jednotky opakoval, tentokrát i s výjezdním vozem 
dobrovolných hasičů Nelahozeves. Dispečink si totiž po druhém hlášení chtěl ověřit, zda ne-
lahozeveská jednotka o pořádaném pálení ví. Velitel jednotky Jan Gregor však oznámil svým 

kolegům, že přímé pálení velké hromady dřeva 
nepovolil. Proto jednotka kralupských, a tento-
krát i nelahozeveských hasičů vyjela opět. Na 
místo konání celé akce pak dorazil i místostarosta 
obce Zdeněk Schneider (Pro Nelahozeves). Mezi-
tím alespoň děti využily přítomnosti hasičů, kteří 
jim na místě neplánovaně udělali ukázku jejich 
techniky. Obě strany se nakonec shodly, že došlo 
k chybě v komunikaci, a doufají, že se podobný 
incident již nebude opakovat. Tyto výjezdy pře-
daly i svá pozitivní poselství – kromě neplánova-
ného seznámení s hasičskou technikou pro děti 
šlo i o utvrzení, že naši hasiči rychle reagují na 
potenciálně krizovou situaci a dokážou se hladce 
dostat i na méně přístupná místa, jako je právě 
páleniště v horní části Lešan.

(tp)
(O pálení čarodějnic v Lešanech se dočtete též v článku 
Petry Tajčové na straně 14.)

historické pálení na skále

Demolice starých  
budov na Rybníčkách 
Spolupráce obce a spolku Rybníčky směřuje k 
postupné přeměně stávajících prostor a sadu. 
Již na začátku celého projektu bylo zřejmé, že 
stávající budovy u Rybníčků, tedy obytný dům 
a stodola, jsou v nevyhovujícím stavu, tedy 
demoličním. Právě k této demolici má dojít 
ve výhledu následujících tří měsíců. Zároveň 
se již vytváří projekt budoucí podoby nové 
multifunkční budovy. Architekt Jan Bouchal 
vytvořil projekt podle požadavků jak obča-
nů, tak vedení obce, jež je majitelem objektů  
a pozemku. K projektu se vyjádřili členové 
spolku Rybníčky, i další občané ve formě do-
tazníků. V nových prostorách by tak měl vznik-

nout multifunkční prostor, služby pro občany 
a v patře jeden nebo dva byty. Budoucí budo-
va by měla dosahovat stávající výšky, v potaz 
se samozřejmě braly i požadavky sousedů. 
Celková podoba a vizualizace bude veřejnosti 
představena na červnovém setkání se staros-
tou Jakubem Bryndou (Pro Nelahozeves) v pá-
tek 24. června od 17 hodin u na hřišti Dynama 
Nelahozeves.
Po demolici objektů se počítá s terénními 
úpravami svahu, které se neobejdou bez těžké 
techniky, zároveň se bude muset prověřit stav 
celé stráně a její pevnost. Spolek by zároveň ve 
spolupráci s obcí chtěl na podzim, v době ve-
getačního klidu, začít s prvními prořezy dřevin. 
Postupem času tak chceme obnovit starý sad, 
který na svahu dříve byl.
Spolek Rybníčky se mezitím snaží zapojit do 
společenského dění v obci. Kromě zapojení 
do Tříkrálového pochodu a úklidu obce jsme si 
již uspořádali komorní setkání o čarodějnicích. 
Spolek se již teď snaží pravidelně scházet a dis-
kutovat nad budoucností projektu Rybníčky. 

Tereza Popková, spolek Rybníčky
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SPOLEHLIVÝ A
RYCHLÝ INTERNET,
ŽE VÁM ZBYDE ČAS I NA 
GRILOVAČKU

Nejrychlejší  a nejspolehlivější internet v širokém okolí. 

WWW.PRIPOJEN.CZ     604 130 991 

ŠŤAVNATÝ 
INTERNET OD
PŘIPOJEN !

 Rychlosti 250 Mbit/s i více !

komerční  inzerce    

V neděli 29. května se konal Pohádkový les v Hleďsebském lese. Tato 
tradiční událost pořádána ke Dni dětí má v naší obci letitou tradici, již 
bezmála čtyřicet let ji pořádá TJ Dynamo Nelahozeves, ke kterým se 
před několika lety přidal i Sbor dobrovolných hasičů Nelahozeves. Pro 
všechny zúčastněné pohádkové bytosti se jednalo o velký návrat na 
svá stanoviště, neboť pandemie nemoci covid-19 v posledních dvou 
letech konání této oblíbené lesní kratochvíle zabránila. 
Děti i jejich rodiče čekala pouť, která začala v ulici Pod Strání „u vrbi-
ček“ u dvojice šašků, před návštěvníky se pak v lese schovávalo dal-
ších dvanáct stanovišť. Děti se nejen prošly po lese, ale vyzkoušely si 
spoustu dovedností, třeba u Rumcajse s Mankou se naučily zatloukat 
hřebíky, u vodníků chytat ryby, u Perníkové chaloupky trhat perníčky 
ze střechy nebo u trpaslíků hod na cíl. Mezi oblíbené úkoly patří sta-
noviště hasičů, kde si děti odzkouší malé hašení z vodního děla. Na 
závěr čeká děti tradiční sladká odměna v podobě koláče a lesního čaje 
v mechu a kapradí. Během odpoledne tento rej pohádkových postav 
rozveselil na dvě stovky dětí.

(tp)
Foto: Alena Hedviková

Pohádkové postavičky se vrátily do lesa

Pokračují přípravy nové cyklostezky 
z Velvar do Kralup přes Lešany
Trojice samospráv na Kralupsku připravuje výstavbu nové cyklostez-
ky o délce 4,6 kilometru z Velvar do Kralup. Polovina trasy má vést 
územím Nelahozevsi, i když z větší části jen po polích na hranici ka-
tastru. Se zastavěnou částí obce se navržená trasa potkává jen na 
kraji horního resortu v Lešanech.
Projekt připravují společně samosprávy Kralup nad Vltavou, Velvar 
a Nelahozevsi. Plánovaná trasa, kterou projektuje slánská projekční 
firma PFProjekt, začíná ve Velké Bučině, odkud vede do kopce podél 
Velvarského háje po poli do Lešan. Zde kříží lešanskou silnici u horní-
ho resortu a dále pokračuje směrem k rozcestí Nad Lutovníkem. Po-
dél lesa Lutovník pak sjíždí dolů do Kralup, kde je zakončena u ulice 
Nad Lobčí nad kopcem Hostibejk.
V tuto chvíli je hotova studie, která vytyčila předpokládanou trasu. 
Projektanti se snažili využívat v co největší míře obecní pozemky a re-
spektovat též současnou trasu cesty. „Podmínkou pro získání dotace 
na cyklostezku ale je, aby se po ní nepohybovala zemědělská techni-
ka. V některých částech tedy povedeme dvě paralelní cesty – jednu 
asfaltovou, druhou polní,“ vysvětluje projektant Petr Fojt.
Náklady na vybudování asfaltové stezky o šířce 2,5 metru jsou před-
běžně odhadovány na 28 milionů korun. Rozdělení nákladů mezi 
jednotlivé obce a způsob financování zatím nejsou stanoveny.
O postupu příprav a setkání starostů nad mapou cyklostezky infor-
moval nedávno na svém facebookovém profilu i kralupský senátor 
Petr Holeček (STAN). Jeho příspěvek vyvolal vesměs negativní reakce 
kvůli předpokládanému asfaltovému povrchu cesty. Podle Fojta je 
ale asfalt zvolen záměrně. „Údržba mlatového nebo štěrkového po-
vrchu je náročná, povrchy se musí každý rok obnovovat,“ vysvětluje 
projektant s tím, že na mezinárodních cyklotrasách je asfaltový po-
vrch běžný.
Asfaltový povrch se ale nezamlouvá ani starostovi Nelahozevsi Ja-
kubu Bryndovi (Pro Nelahozeves), který má obavu, že rovinatý úsek  
v Lešanech vedle horního resortu by lákal četné inline bruslaře, kteří 
by zde parkovali svá vozidla.

(mm)

www.pripojen.cz
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Okolí kostela má za sebou další fázi obnovy
U kostela svatého Ondřeje proběhla na pře-
lomu května a června další fáze revitalizace 
okolí. Roudnická stavební firma BALMAR-
-STAVBY dokončila opravu části zídky. Před 
kostelem se objevila nová vitrína a umělecký 
kovář Josef Rychetský z Mšeného-lázní se po 
loňské renovaci brány postaral i o obnovu zá-
bradlí na schodišti ze silnice.
Podle starosty Jakuba Bryndy (Pro Nelaho-
zeves) se bude pokračovat výstavbou menší 
zídky, která psychologicky oddělí prostor in-
focentra a kostela a která bude moci 
sloužit též jako posezení. V minulosti 
oba prostory oddělovalo zábradlí, 
které obec nechala demontovat.
Pravděpodobně ještě v letošním 
roce by pak měla proběhnout vý-
stavba krátkého chodníku propojují-
cího kostel s infocentrem. Na druhé 
straně Kralupské ulice má být vybu-
dován chodník až k vyústění do ulice 
Na Vinici. Na něj má navázat chodník 
až k hřišti Viktorie PTZ, po němž míst-
ní obyvatelé volají mnoho let, jeho 
výstavba ale dlouho vázla z majet-

koprávních důvodů. Historicky jde o dva na 
sebe navazující projekty, realizace by ale měla 
proběhnout společně, soutěž na zhotovitele 
by mohla proběhnout v letních měsících, po-
kud se obci do té doby podaří získat potřebné 
stavební povolení.
Obec již začala připravovat i projekt rekonstruk-
ce kostela, který Nelahozevsi před dvěma lety 
darovala kralupská farnost (viz také rozhovor se 
stavebním technikem Michalem Žyrkem).
Prostor kolem kostela se dočkal významné 

obnovy už v loňském roce, kdy proběhla 
generální rekonstrukce přilehlé komunikace 
včetně prostoru pod železničním podjezdem 
u Dvořákovy stezky a silnicí za hasičským do-
mem. V ulici byl mimo jiné obnoven původní 
povrch ze žulové dlažby.
V současné době na návsi probíhají též výkopo-
vé práce. Stojí za nimi společnost ČEZ Distribu-
ce, která zde s pomocí smluvního dodavatele 
provádí přeložku vedení nízkého napětí pod 
zem. V době uzávěrky zpravodaje firma prová-

děla výkopy chodníku nad hasičským 
domem, postupně dojde k přeložení 
vedení v celém centru obce. Prostor ko-
lem kostela a infocentra by neměl být 
výkopovými pracemi dotčen, protože již 
z minulosti jsou pod zemí umístěny po-
třebné chráničky.
Sakrální stavba gotického původu je 
poprvé zmiňována kolem poloviny  
14. století, což se časově kryje s prvními 
písemnými záznamy o obci Nelahozeves 
jako takové. V 19. století byl kostel upra-
ven do současné novogotické podoby.

(mm)

Kostelík sv. Ondřeje patří neodmyslitelně 
do historického centra obce Nelahozeves 
a jeho vznik je datován již v první polo-
vině 14. století. V posledních letech vidi-
telně chátrá a mimo mše konané jednou 
měsíčně je veřejnosti nepřístupný. V kos-
tele je umístěna vzácná originální křtitel-
nice, ve které byl pokřtěn Antonín Dvořák, 
jakož i nádherné, plně funkční varhany. 
Vedení obce se rozhodlo oslovit staveb-
ního odborníka Michala Žyrka, který spo-
lupracuje s kralupskou farností a který se 
snaží již několik let udělat maximum pro 
záchranu kostelů na Kralupsku, a pověřila 
jej jednáním ve věci rekonstrukce kostela 
sv. Ondřeje.

Obec koupila v roce 2020 kostel od církve 
za symbolickou jednu korunu, co tomuto 
nákupu předcházelo?
Jednání mezi starostou a církevní obcí začalo 
krátce po volbách v roce 2018. Vedení obce 
apelovalo na farnost v Kralupech, aby kostel sv. 
Ondřeje byl v dohledné době opraven a stal se 
součástí nově pojatého území v okolí součas-
ného informačního centra. Jeho rekonstrukce 
ale nebyla v plánu, farnost má ve své správě 
kostely v havarijním stavu a tento kostel řek-
něme „nepadá“.
Následovala složitá jednání se zástupci Arci-
biskupství pražského, s oddělením majetko-
právním. Všichni si uvědomují významnou 
polohu kostelíku a na odkupu obcí za úče-

lem rekonstrukce se dohodli za podmínek, 
že kostel bude dále sloužit svému účelu.

Nezlobte se za tento dotaz, ale každého 
napadne, proč církev neinvestuje do 
svých majetků sama?
Ano, s tímto dotazem se často setkávám. 
Bohužel situace je složitější, než na první 
pohled vypadá. Peníze z restituce jsou úhra-
dou za majetky odebrané církvi, nelze je pou-
žít na totální rekonstrukce stávajících nemo-
vitostí, ale je potřeba vytvořit dlouhodobý 
investiční plán tak, aby církev měla z čeho 
žít za deset let po úplné rozluce se státem. 
Pokud by se teď peníze použily na nákladné 
opravy kostelů, a jen kralupská farnost jich má 
v majetku jedenáct, tak by po úplné rozluce 
se státem neměla na svůj vlastní provoz, jako 
jsou platy kněží, zaměstnanců, energie či pro-
vozní materiál, natož na údržbu kostelů. 

Je obvyklé, že se obecní samosprávy 
podílejí na rekonstrukci svých kostelů?
Tento trend je vidět napříč celou republikou, 
i v okolí Nelahozevsi takové příklady máme. 
Velice úspěšným projektem byla rekonstrukce 
kostela sv. Jiří ve Velvarech. Město před lety 
tento kostel od farnosti odkoupilo za jednu 
korunu. Následná rekonstrukce probíhala 
zcela v jeho režii a město dodnes přispívá i na 
obnovu kostela sv. Kateřiny. Jedním z prvních 
kostelů, který byl opraven z peněz obce již  
v devadesátých letech, je kostel sv. Petra  
a Pavla ve Chvatěrubech. Obec o tento kostel 

má stále velký zájem a nyní se pracuje také na 
jeho převodu do majetku obce. Na obnovu 
tří kralupských kostelů pravidelně přispívá 
město Kralupy nad Vltavou. V posledních 
letech se nám podařilo navázat úspěšnou 
spolupráci s obcí Nová Ves, která se spolupo-
dílí na financování některých akcí obnovy kos-
tela Narození Panny Marie v obci Vepřek.

Od loňského jara probíhají úpravy okolí 
kostela. Nelahozeveský zpravodaj o nich 
pravidelně píše, přesto bychom vás rádi 
požádali o krátké shrnutí.
Areál kostela byl původně celý ohraničený 
kamennou ohradní zdí, která zároveň slouží 
i jako zeď opěrná. Na zdi byly zbytky novo-
dobého kovového oplocení. Zídka byla silně 
poškozená, a proto musela být z větší části 
přezděna za použití původních kamenů 
s doplněním o božanovský pískovec. Plot 
byl vyroben především podle dochované 
kované branky u hlavního vstupu do areálu 
kostela. Byly vybudované spádové odvody 
vody a terénní úpravy. Nyní se dodělává 
část navazující na opravenou pískovcovou 
zeď, zde bude průchod k infocentru, tak aby 
chodci nebo i cyklisté nemuseli vstupovat do 
vozovky. V další fázi se bude stavět nižší zídka 
směrem k vlakové zastávce, která se nedo-
chovala v původní kamenné podobě a která 
bude zároveň sloužit jako sezení pro návštěv-
níky. A ještě jsem zapomněl upozornit na 
novou nástěnku. Pro zajímavost vám řeknu, 
že schvalovací proces podoby nástěnky ze 
strany památkářů trval několik měsíců a přes 

Kostel sv. Ondřeje – konec chátrání
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Život na zámku

Jarní a potažmo letní sezóna opět láká k návště-
vě zámku Nelahozeves.
Jarní sezónu otevřel koncert Akademie komor-
ní hudby, který se konal ve středu 20. dubna  
v Rytířském sále. Stipendisté Akademie opět 
vystoupili pod vedením Tomáše Jamníka, vítě-
ze Pražského jara. V sále zazněl Joseph Hayden  
a jeho Londýnské trio C dur a Antonín Vranický  
a jeho Sexten G dur.
Následně v sobotu 23. dubna proběhly tradiční 
Hrnčířské slavnosti. Tento jednodenní festival 
opět přivítal celou řadu návštěvníků, pro něž byl 
opět připraven bohatý program v podobě diva-
delních představení pro děti, sokolnictví, česká 
keramika, stánky se šperky a dřevěnými výrob-
ky. Nechyběly ani prohlídky zámku.
V sobotu 14. května mohli návštěvníci na 
zámeckém nádvoří a jeho okolí obdivovat 
historické automobily, motorky, bicykly či vo-
jenskou a hasičskou technikou. Tuto přehlídku 
pořádal zámek Nelahozeves společně s kra-
lupským spolkem přátel historických vozidel. 
K vidění toho bylo opravdu mnoho, historické 
vozy snad ze všech dekád. K poslechu na ná-
dvoří hrál swingový orchestr ZUŠ Kralupy nad 
Vltavou. Několik vystavovaných exemplářů pa-
třilo i do nelahozeveských stájí. Celá akce byla 
zakončena spanilou jízdou.

Ve středu 29. června zve zámek společně  
s obcí Nelahozeves děti na zábavné odpoled-
ne na Skálu. Vítání prázdnin vpředvečer pře-
dávání vysvědčení začne v 16 hodin hravým 
programem pro děti. Program bude zakončen 
letním kinem, kde se bude promítat letošní nová 
pohádka Tajemství staré bambitky 2. Promítání 
začne v 21 hodin. Celý program je zdarma.
Na červenec se mohou těšit milovníci televizní 
zábavy a divadla. První zmíněnou akcí je oblí-
bená televizní talk show Honzy Dědka. Tento 
populární pořad zavítá v pondělí 11. července 
od 19 hodin i na zámek, pod hlavičkou Po-
hádkových 7 pádů Honzy Dědka. Tento pořad 
mohli obyvatelé naší obce zažít v loni v létě na 
vlastní kůži. Letos se nese ve znamení českých 
pohádek a v roli hostů se diváci budou moci 
setkat s Václavem Vydrou, Taťánou Medveckou 
a Petrem Jablonským. Letos budou přítomny  
i televizní kamery. Vstupenky jsou v předpro-
deji na portálu Ticketstream. 
O dva dny později, ve středu 13. července od 
20.30 hodin, budou moci návštěvníci zhlédnout 
oblíbenou divadelní komedii Strašidlo canter-
villské z pera Oscara Wilda. Klasika pro celou ro-
dinu se představí na otevřené scéně na nádvoří 
zámku. V hlavních rolích uvidíte Martina Zouna-
ra a Báru Štěpánovou. Vstupenky k zakoupení na 
webových stránkách www.strasidlonazamku.cz.

(tp)

Poražení i Neporažení se 
natáčeli na starém mostě

„V Berlíně roku 1946 pátrá americký 
policajt po pohřešovaném bratrovi  
a pomáhá přitom mladé německé 
policistce v boji proti vlně násilí, kte-

rá zaplavila celé město.“ Tak zní popis od streamovací služby Netflix k osmidílnému seriálu Poraže-
ní, který měl premiéru v roce 2020. Natáčel se v Praze a také v okolí Kladna. Jedná se o německo-ka-
nadský seriál, který režíroval Måns Mårlind a Björn Stein. Scény v šestém dílu s názvem Požehnanej 
se natáčely u nás, konkrétně na starém jezovém mostě Miřejovice. 

Hrají tu například Taylor Kitsch, Michael C. Hall, Logan Mar-
shall-Green, Nina Hoss, ale i český herec Jan Budař.
Možná si někteří pamětníci vzpomenou na válečný film  
z roku 1956 s velmi podobným názvem – Neporažení, 
který režíroval Jiří Sequens. Ten se natáčel přímo na mostě  
a v blízkém okolí. Zahráli si tu například Ladislav Chudík, 
Gustav Heverle, Jaroslav Mareš, Jiří Sovák či Martin Růžek.
Most se objevil v celé řadě dalších snímků, kde často „hraje“ 
například hraniční přechod. Mohli jste ho vidět krátce ve 
filmech Anthropoid nebo Hnutí odporu, které jsou dějově 
také zasazené do období druhé světové války.

(sb)

všechny zajímavé návrhy nakonec prošlo 
pouze stávající strohé řešení.

A kdy začne samotná rekonstrukce kostela?
Rekonstrukce by mohla začít na podzim 
tohoto roku, podaří-li se vysoutěžit vhod-
nou firmu. V plánu je kompletní rekonstrukce 
objektu, zahrnující sanování krovu a vrácení 
původní pálené střešní krytiny zvané bob-
rovka, restaurování všech kamenných prvků 
na fasádě či restaurování všech dveří a oken. 
Připravujeme navrácení vitrážových výplní 
oken lodě a presbytáře. V tomto případě 
nás ale ještě čeká nelehké jednání s památ-
káři nad návrhy. Samozřejmostí je nová elek-
troinstalace. Proběhly také sondy interié-
rové omítky a dle vyjádření památkářů bude 
použit adekvátní materiál i odstín. Restaurá-
toři zjistili, že pod současnou dlažbou z první 
poloviny 20. století se nachází pískovcová 
dlažba, kterou bychom chtěli obnovit, ale 
zatím je to také v jednání s památkáři.

Bude se něco dít i s venkovní dřevěnou 
zvonicí?
Zde plánujeme zatím pouze odstranění hlav-
ních poruch – opravu omítky podezdívky, 
obnovu schodiště, opravu dveří a lokální 
opravu dřevěného bednění včetně ošet-
ření proti dřevokaznému hmyzu a houbám  
a napuštění dřeva lněnou fermeží.

Kdy odhadujete konec takto 
rozsáhlého projektu?
Netroufnu si tvrdit, kdy přesně bude rekon-
strukce hotova, ale byl bych rád, kdyby to 
bylo na podzim roku 2024, zhruba ve stejné 
době, kdy by měla být dokončena rekon-
strukce rodného domu Antonína Dvořáka.

Měla by se rozšířit Skládka Uhy, tak jak 
chce odpadová firma FCC?
To bych též nechal na rozhodnutí občanů. 
Rád bych spojil podzimní komunální volby 
s dalším referendem, jako bylo v roce 2013.

Bude obec žádat o nějaké dotace?
Žádosti o dotace se mohou začít podávat  
v okamžiku, kdy budeme mít kompletní pro-
jektovou dokumentaci a stavební povolení. 
Určitě se o nějaké dotace pokusíme, ale jak 
jsem říkal na začátku rozhovoru, jsou jiné, 
větší, zdevastovanější i architektonicky hod-
notnější stavby… proto je třeba počítat s tím, 
že většina nákladů půjde za obcí.

(mm)
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Malinko ze  
starodávných časů…
Asi přiznám, že pátrám kolem obce Lešany, trochu intenzivně, 
teprve čtyřicet roků, a věřím, že nejsem sám. Mnohdy se podí-
vám do dokumentů, které jsou velice zajímavé, některé k obci 
až úžasné… Mnohokráte jsem připomínal zápisky z výzkumů, 
které prováděl majitel okolních cihelen, Prokop Masner. Doku-
mentů ze širokého okolí a z mnoha oborů jeho pátrání je urči-
tě stovka kilogramů. Sepisoval paměti starých obyvatel a také 
pověsti, tradice. Zde malá ukázka jeho svérázného rukopisu, 
po roce 1920. Přepisy už byly v několika dílech mých kronik.

Tady je snímek k obci, už pozdější, a mohl by připomenout 
dům čp. 55. Svatba manželů Pokorných, roku 1929. Nevěsta 
byla z domu, tehdy Jiřina Sklenářová, narozena 1910. Ženich, 
František Pokorný, narozen 1904, ten byl z Nelahozevsi. V poz-
dějších dobách byl i výrazným starostou obce, tedy až do roku 
1948. Otec nevěsty, Bohumil Sklenář, byl význačnou osobnos-
tí ve vsi, a také dům postavil. Dříve měl klempířskou živnost.

Spoustu událostí z okolních vesnic, tady přifařených ku kostelu, 
sepisovali také sloužící faráři. Připomenul bych třeba Adolfa Per-
gla. Narodil se 26. dubna 1863 v Kublově čp. 23, v okrese Křivo-
klát. Rodiče byli velice chudí, měli 13 dětí. Na školu se mohl dostat 
jen s několika podporami. Maturitní zkoušku udělal roku 1883 v 

Praze. A 5. července 1887 byl vysvěcen na kněžství. Sloužil v Un-
hošti, Lužci… 29. října roku 1900 byl přidělen na faru Nelahozeves,  
31. října se přistěhoval. Před ním zde sloužil důstojný pan farář Hra-
chovec. Založil další kroniku, zapsal si, že ze zámku se odstěhoval 
vyučovací ústav „ ctihodných sester Křesťanské lásky“. Bývaly tu  
i žákyně ze zahraničí. Toto je jeden z jeho sešitů, se zápisy.

Také velice pěk-
ně maloval, i pro 
„Spolek vzájem-
ně se podporují-
cích dělníků v Le-
šanech“ vyzdobil 
úvodní stránky 
pamětní knihy. 
Spolek byl zalo-
žen roku 1902. 
Farář knihu kou-

pil, též je zajímavé – byl i členem. A do svých kronik vkládal  
i fotografie z první světové války, občas hrůzné, ale jako do-
kument úžasné. Zemřel roku 1935..

Vraťme se do doby trochu starší. Tady je smlouva pro Lešany, 
trochu přepišme: „ Jiří Černý – Léta Páně 1735, dne 5. října. 
Při držených gruntovních soudech, Dorota pozůstalá vdova 
po nebožtíkovi Janovi Stanislavovi, nemohouce sama na tom 
gruntě hospodářství obdělati, sobě za vlastního Manžela Jiří-
ho Černýho pojala, a jemu tento grunt, i s 10-ti a půl jiter polí, 
též se vším k němu od starodávna patřícím příslušenstvím  
a povinnostmi, dle předešlého šacunku za sumu hlavní trho-
vou 350 zlatých připsati dala, na ten způsob: by on dobrým 
hospodářem byl, grunt zveleboval… kdyžby ale Jan, nejmladší 
syn po nebožtíkovi Janovi Stanislavovi dorostl a…“ Smlouva je 
velice, velice rozsáhlá, se spoustou podmínek. Následují přes-
né popisy a umístění pozemků, pastvin… Rod Stanislavů vedl 
statek čp. 27, později i čp. 33. Historie rodů, které byly ve vsi 
stovky roků, je velice rozsáhlá…

Václav Hlavatý
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Miřejovické půlení letos 30. července

Čtrnáctý ročník populární běžecké akce Mi-
řejovické půlení již pomalu klepe na dveře. 
Tentokrát se bude konat den před půlkou 
prázdnin, tedy v sobotu 30. července. Bu-
dete mít možnost poměřit své síly s dalšími 
místními i přespolními běžkyněmi a běžci, 
nebo alespoň přijít fandit a užít si krásnou 
akci s bohatým doprovodným programem. 
Letos si organizátoři dokonce připravili no-
vinku – štafetu! Štafeta je dvoučlenná, běží 
jeden muž a jedna žena v libovolném po-
řadí. Předání štafety proběhne na obrátce 
na 9 436,5 m. Štafetu nelze z organizačních 
důvodů registrovat v den závodu na místě, 
aby pořadatelé pro běžce zajistili dostateč-
nou přepravní kapacitu.

Na start hlavního závodu – Miřejovického půl-
maratonu – se stejně jako každý rok chystá i ně-
kolik běžkyň a běžců z naší obce. Loni jich závo-
dilo deset, včetně jedné ženy – Míši Baborové. 
Nejrychlejším byl David Prchal s časem 1.35:29 
a skončil na čtvrtém místě. Protože nově zalo-
žená běžecká skupina s názvem Rozběháme 
Nelahozeves podle našich informací pilně tré-
nuje, těšíme se i letos na skvělé výkony!
Závod startuje v 10.00 hodin na hřišti v Miřejo-
vicích a vede přes Nelahozeves, Veltrusy (par-
kem), Všestudy, Dušníky až do Dědibab a odsud 
podobnou trasou zase zpět. Na území Nelaho-
zevsi běžci absolvují zhruba dva kilometry – 
první na začátku (od Miřejovic Zagarolskou ulicí 
k Miřejovickému mostu) a druhý, či vlastně spíš 
dvacátý, na cestě zpět.
Půlmaraton se běží ve třech mužských a dvou 
ženských kategoriích. Můžete se zúčastnit  
i závodu družstev – sestavíte-li tříčlenný tým 
(alespoň s jednou ženou), časy se vám po-
tom sečtou. Startovné do konce června činí 
350 Kč, v červenci 450 Kč a na místě 600 Kč 
s možností platby kartou. Dobrovolní dárci 
krve mají 20 % slevu. Registrace je možná na 

stránkách pořadatelského Maraton Klubu Mi-
řejovice – www.mkmirejovice.cz.
Výtěžek půlmaratonu poputuje Sportovnímu 
klubu vozíčkářů Praha.
Pokud se na 21,0975 kilometrů necítíte, je prá-
vě pro vás určen Lidový běh (sponzorovaný 
nelahozeveskou firmou IVAR). Start je zhruba 
deset minut po startu půlmaratonu opět na 
hřišti v Miřejovicích, ale trasa je desetkrát krat-
ší – měří tedy 2,10975 km. V praxi to znamená, 
že u miřejovické elektrárny se otočíte a pobě-
žíte zpět do Miřejovic. Do závodu registruje-
te až na místě. Můžete běžet se svými dětmi 
nebo i čtyřnohými miláčky.
Nebudete-li mít po absolvování půlmaratonu 
ještě dost, můžete zkusit Pivní půlmaraton. Při 
tomto klání běžci nemusí uběhnout 21,0975 km, 
stačí pouze 1,0975 km a místo chybějících 20 km 
vypije každý účastník dva půllitry desetistup-
ňového piva. Tento závod se běží dvoukolově. 
Při prvním kole běžci po vyběhnutí vypijí jedno 
pivo a uběhnou 0,54875 km. Než se závodníci 
dostanou do cíle, musí si zopakovat ještě jedno 
pivo a jedno kolo.

(zk)
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XIV. MIŘEJOVICKÝ
 půlmaraton
novinka Smíšená štafeta muž a žena
  O putovní pohár MUDr. Pavla Kantorka
 Miřejovický půlmaraton byl zapsán do České knihy rekordů.
 Je držitelem rekordu “Nejvíce běžců půlmaratonu na počet obyvatel obce”. 

XIV. PIVNÍ  
 půlmaraton 
XIV. IVAR CS lidový běh                               
 Bohatý doprovodný program 
 Více informací na stránkách:

 www.mkmirejovice.cz 
 nebo na telefonu +420 723 008 921

Pod záštitou
MUDr. Pavla 
KANTORKA
maratonské legendy

Patronem je
Miřejovický půlmaraton

Podporujeme 
Sportovní klub vozíčkářů Praha

Čestný partner:              

Partneři:

Hlavní mediální partneři: Techničtí partneři: 

            

Mediální partneři:

 Technické zajištění: 
  

Sobota  30. 7. 2022 
od 10:00 hod. v Miřejovicích

U Dynama do pár let  
vznikne přístavba

Spolek TJ Dynamo před ča-
sem získal dar od obce na 
studii modernizace a rozší-
ření stávajícího areálu vedle 
stávající tělocvičny. Studii 
vypracoval architekt Jiří Va-
níček z Atelieru RHV.
V přístavbě vzniknou klu-
bovny a šatny pro sportov-
ce, nová vstupní část, bar, 
taneční parket, pódium 
pro Šibřinky apod. Bude tu 
prostor pro divadlo malých 
forem, koncerty, recitály, 
promítání, schůze, setkání 
se zastupitelstvem. Roz-
šíření stávající tělocvičny 
nabídne i širší využití pro 
sportovce. 
Studie je dokončena a pře-
dána. „Dále je třeba zajistit 
projektovou dokumentaci. 
Financování by mělo být 
řešeno ve spolupráci s obcí 
prostřednictvím grantů,“ 
uvedla Miroslava Pantůč-
ková z TJ Dynamo.

Stávající dětské hřiště a fitness prvky, které se nachází momentálně 
v místě, kde má vzniknout přístavba, bude přemístěno. Konkrétní 
výhled realizace Miroslava Pantůčková momentálně nezná. „Nyní je 
třeba sehnat peníze na projekt, to by snad šlo do roka,“ doplnila.
Stávající budova TJ Dynamo je přes sto let stará a před několika lety se 
dočkala nové fasády. Do rekonstrukce interiéru se investovalo jen drob-
ně. Proběhla tam výmalba, úprava šatny a byly zrekonstruovány parkety. 
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Výborné jaro fotbalistů Dynama
Jaro z říše snů, tak by se mohlo definovat vy-
stoupení fotbalistů Dynama. Slibný úvod jara 
se změnil ve spanilou jízdu. Prvních pět kol 
jarní části potvrdilo opět dobře připravený 
tým trenéra Kaplana.
Po volném víkendu, kdy fotbalisté nemohli 
hrát mistrovské utkání z důvodu odstoupení 
soupeře (Rakovník B) ze soutěže, přišel na řadu 
venkovní zápas v Jílovišti. V základní sestavě 
domácích se objevil bývalý fotbalový reprezen-
tant Jan Rajnoch. Na lavičce domácích seděla 
sparťanská fotbalová legenda Horst Siegel. Jílo-
viště vstoupilo do zápasu aktivně a brzo přišlo 
vedení 1:0. Tak skončil i první poločas. Ve dru-
hém poločase se začaly dít věci. Špatný výkon 
rozhodčího, ze kterého byli znechuceni všichni 
kluci na hřišti, nevydržel psychicky právě Jan 
Rajnoch. V přerušené hře si pěkně od plic za-
nadával. „Jdi do p*dele, ty zm*de, co to pískáš, 
ty ču*áku arogantní,“ spustil Rajnoch. Za svůj 
sprostý výlev na adresu sudího uviděl červenou 
kartu a musel si jít zchladit hlavu pod sprchu. 
Oslabené Jíloviště následně ztratilo vedení  
a zápas prohrálo 1:2, díky dvěma brankám Jana 
Holého během tří minut.
Na čarodějnice čekala na hráče Dynama vel-
ká prověrka, a to favorit a lídr soutěže Spartak 
Příbram. Výborný výkon domácích, disciplína  
a předvedená hra. Zasloužené vedení 2:0 po 
prvním poločase, podtržené třetí brankou hned 
v úvodu druhého poločasu. Příbram stihla snížit 
až devět minut před koncem na konečných 3:1.
Že se nejednalo o náhodu, potvrdili kluci  
v dalších třech kolech. Neporazitelnost Dynama 

skončila až v desátém zápase v Doksích, kde klu-
ci prohráli 2:1, a bod by si určitě zasloužili. Hned 
v následném kole je vítězná vlna zpět, výhra 5:3 
nad Podlesím a k vidění byl atraktivní fotbal.
Fotbalisté Dynama kolo před koncem drží 
skvělé 2. místo o bod před dotírajícími fotba-
listy z Doks. Dynamo se může pyšnit nejlepší 
obranou soutěže, z 27 zápasů obdrželo pou-
ze 38 branek. Pyšnit se může i tím, že hořkost 
porážky poznalo pouze v šesti zápasech, 
stejně jako lídr soutěže Spartak Příbram. Vě-
říme, že poslední kolo budou bez porážky 
a ideálně bez obdrženého gólu. Zafandit  
a zatleskat za předvedené výkony v Krajské 
soutěži I.A třídy skupiny A můžete na domácím 
stadionu 18. června od 17.00 hodin, kde čeká 
kluky poslední kolo proti SK Votice. Náš tým si 
to určitě zaslouží! Slavit bude co, bedna bude!

Odehraná mistrovská utkání: FK Olympie 
Zdice – Dynamo Nelahozeves 3:1 (2:0), Dynamo 
Nelahozeves – SK Chlumec 1:0 (1:0), FC Čechie 
Velká Dobrá – Dynamo Nelahozeves 0:3 (0:1), 
Dynamo Nelahozeves – TJ Sokol Sedlec Prčice 
0:0, SK Baník Libušín – Dynamo Nelahozeves 
1:1 (1:1), TJ Jíloviště – Dynamo Nelahozeves 1:2 
(1:0), Dynamo Nelahozeves – SK Spartak Pří-
bram 3:1 (2:0), FK Mníšek pod Brdy – Dynamo 
Nelahozeves 0:2 (0:1), Dynamo Nelahozeves 
– MSK Klecany 1921 3:2 (1:1), TJ Viktoria Vestec 
– Dynamo Nelahozeves 0:1 (0:0), SK Doksy – Dy-
namo Nelahozeves 2:1 (1:0), Dynamo Nelahoze-
ves – TJ Kovohutě Podlesí 5:3 (3:1), TJ Sokol Nové 
Strašecí – Dynamo Nelahozeves 3:1 (2:0)

Tabulka po 27. kole:
1. SK Spartak Příbram               55 
2. TJ Dynamo Nelahozeves 51
3. SK Doksy  50
4. MSK Klecany  48
5. TJ Kovohutě Podlesí  46
6. SK Chlumec   42
7. TJ Viktoria Vestec  41
8. TJ Jíloviště   40
9. SK Votice  40
10. TJ Sokol Nové Strašecí  38
11. FC Čechie Velká Dobrá  35
12. TJ Sokol Sedlec-Prčice  32
13. FK Olympie Zdice  32
14. SK Baník Libušín  23 
15. FK Mníšek pod Brdy  3

Sestupová hrozba potvrzena
Jaro hrůzy potvrzeno. Fotbalisté PTZ bohužel 
poslední místo tabulky dvě kola před kon-
cem soutěže neopustí. Získané pouhé dva 
body v úvodním kole jarní části rozhodně na 
záchranu stačit nemohou. Série deseti zápa-
sů bez bodu mluví za vše.
Bohužel dvě smolné prohry v úvodu jara (proti 
Hořínu a Sokolu Ovčáry) fotbalistům Viktorie na 
psychické pohodě nepřidaly. Obdržené branky 
v závěru zápasu nejsou nikdy dobré. Domácí 
prohra proti Sokolu Ovčáry musela hodně bo-
let, závěr zápasu se hrubě nepovedl, dvě minuty 
před koncem dostala Viktorka gól, a ještě k tomu 
přišla o vyloučeného kapitána Tibora Baláže.
V následujících čtyřech kolech to byl zmar. 
Žádný bod, dvacet obdržených branek a pou-
ze dvě vstřelené. V dalším utkání, venkovním 
zápase proti Dolanům, se blýsklo na dobrý 
výsledek. Výborný vstup do zápasu a vedení 
0:2. Jenže tým domácích Dolan stihl do kon-
ce prvního poločasu výsledek otočit. Viktorka 
zvládla v 59. minutě ještě vyrovnat. Bohužel 
za stavu 3:3 opět selhala, v 65. minutě ob-

držela dvě červené karty a domácí Dolany 
vstřelily v 70. minutě vítěznou branku.
Další tři zápasy se nepovedly a podtrhují špat-
né jaro. Bohužel v průměru čtyři obdržené 
branky na zápas je příliš a nelze na tom stavět. 
Věříme, že poslední kolo bude odehráno se ctí 
a v příští sezóně Viktorka předvede výkony, 
které dostanou tým zpět do III. třídy.

Odehraná mistrovská utkání: TJ PTZ Viktorie 
Nelahozeves – TJ Sokol Hostín 2:1p (0:1), AFK Ho-
řín – TJ PTZ Viktorie Nelahozeves 2:1 (1:1), TJ PTZ 
Viktorie Nelahozeves – FC Sokol Ovčáry 1:2 (1:1), 
TJ Sokol Zálezlice – TJ PTZ Viktorie Nelahozeves 
7:0 (4:0), TJ PTZ Viktorie Nelahozeves – TJ EMĚ 
Mělník 1:3 (0:3), FC Lobkovice – TJ PTZ Viktorie 
Nelahozeves 6:0 (4:0), TJ PTZ Viktorie Nelahoze-
ves – TJ Liaz Vehlovice 1:4 (1:0), TJ Sokol Dolany 
– TJ PTZ Viktorie Nelahozeves 4:3 (3:2), TJ PTZ 
Viktorie Nelahozeves – TJ Řepín 0:6 (0:1), TJ PTZ 
Viktorie Nelahozeves – AFK Veltrusy 0:5 (0:4), TJ 
Kly – TJ PTZ Viktorie Nelahozeves 7:2 (3:2), TJ PTZ 
Viktorie Nelahozeves – SK Liběchov 0:4 (0:3)

Tabulka po 24. kole:
1. TJ Sokol Zálezlice  63
2. SK Liběchov   56
3. FC Lobkovice   51
4. AFK Hořín   47
5. AFK Veltrusy   46
6. TJ Sokol Dolany A  41
7. TJ Kly   36
8. TJ Řepín   36 
9. FC Sokol Ovčáry  34
10. TJ EMĚ Mělník  33
11. TJ Sokol Cítov  25
12. TJ Liaz Vehlovice  21
13. TJ Sokol Hostín  20
14. TJ PTZ Viktorie Nelahozeves 10

(zk)

Zápas proti EMĚ Mělník body nepřinesl
foto: Jan Sláma

Bývalý fotbalový reprezentant v akci  
proti hráčům Dynama

Legenda Horst Siegel na lavičce v zápase 
Jíloviště – Dynamo
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Na start charitativního běžeckého  
závodu v Nelahozevsi se postavilo  
čtyřicet sportovců
Třetí květnovou neděli se konal první 
běžecký závod v charitativním duchu 
s názvem Nelahozeveská 5ka, předur-
čující i délku trati. Veškerý výtěžek akce 
byl věnován na transparentní účet Ma-
tyáše Kryndlera, trpícího kvadruplegic-
kou dětskou mozkovou obrnou.
Zázemí, start a cíl závodu bylo u infocen-
tra. Trať dlouhá pět kilometrů vedla až do horního resortu, kde byla pro běžce 
připravena občerstvovací zastávka a zpět lesem do infocentra. Celkové převý-
šení přes 100 metrů slibovalo těžký závod. Celá trasa byla perfektně označena, 
na trati asistovali dobrovolníci.  Charitativního závodu se zúčastnilo 40 běžkyň  
a běžců různých věkových kategorií. Mezi nimi byla celá řada místních, do Ne-

lahozevsi si ale našli cestu  
i přespolní běžci.
Organizátoři Barbora Kršma-
ru a Marek Mikel u infocentra 
připravili perfektní zázemí. 
Bylo k dispozici občerstvení, 
možnost si koupit běžec-
ké oblečení, pro běžce byly  
v cíli připravené iontové ná-
poje a každý běžec v cíli do-
stal medaili. Byla možnost si 
u maminky Matyáška koupit 
upomínkové předměty. Po 
závodě se losovala boha-
tá tombola, kterou si mohl 
zakoupit opravdu kdokoli 
a podpořit Matyáška. Další 
možností podpory byla draž-
ba dvou obrazů. 
O tom, že akce byla velmi 
úspěšná, není pochyb. Díky 
online registracím, registra-
cím na místě, tombole, draž-
bě, prodeji brýlí a dobrovol-
ným příspěvkům se podařilo 
vybrat pro Matyáška úcty-
hodných 18 tisíc korun. 

Výsledky závodu

Pořadí 
abs.

Pořadí  
v kategorii Jméno Čas

1 1      Tomáš Miler 20:55
2 2      Jan Tajč 21:53
3  3      Petr Babor 23:07
4  4      Ondřej Kubát 23:42
5  5      Matěj Šindler 23:59
6  1      Šárka Barešová 24:37
7  6      Jan Paszkiewicz 24:38
8  2     Šárka Kubátová 25:14
9  7      Jiří Záruba 25:16

10  8    Eduard Frey 26:03
11  3    Lucie Ottová 26:20
12  4   Veronika Kupcová 26:23
13  5    Alexandra Plachá 27:00
14  9    Jan Fencl 27:12
15 6    Michaela Baborová 27:19
16 10 Jindřich Papay 28:03
17 11 Martin Brázda 28:10
18 12 Roman Lev 28:35
19 7    Eliška Krulišová 28:37
20 8    Barbora Kaasová 28:49
21 9    Eva Borecká 29:22
22 10 Simona Hrňáková 29:45
23 11 Lenka Lejsková 30:08
24 12 Diana Lokajíčková 30:28
25 13 Zuzana Dalecká 30:40
26 13 Zdeněk Kotulan 30:46
27 14 Vít Plhal 31:25
28 14 Eva Toledo Flores 31:26
29 15 Jan Jiterský 31:57
30 16 Martin Šimeček 33:41
31 15 Tereza Burianová 33:55
32 16 Jaroslava Eflerová 34:07
33 17 Tereza Popková 34:41
34 18 Dominika Michalová 34:51
35 17 Jiří Michal 34:52
36 19 Johana Brázdová 35:14
37 18 Michal Venzara 35:15
38 20 Jitka Matoušková 36:11
39 19 Pavel Matoušek 39:26
40 20 Jiří Honzů 51:58

Organizátorka celé akce Barbora Kršmaru

První ročník Nelahozeveské pětky se opravdu povedl. Celá akce 
byla od začátku až do konce perfektně zorganizována. Všichni 
lidé – jak běžci tak diváci – se perfektně bavili. Velké, opravdu 
velké díky patří organizátorům, jak zvládli vše dokonale bez 
chyby připravit. Všichni lidé byli spokojeni a bylo hezké, že po-
mohli dobré věci. Už teď je jisté, že bude v plánu příští ročník. 

(zk)

Nejrychlejší tři muži 

Nejrychlejší tři ženy

Maminka Matyáše Kryndlera
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Historie zázemí pro fotbalisty Dynama

V dnešním čísle Nelahozeveského zpravodaje 
budu psát, vzpomínat, i trošku připomínat his-
torii zázemí fotbalistů Dynama Nelahozeves 
(dříve pod názvem AFK Hleďsebe–Podhořany, 
později ještě jako Dynama Miřejovice).
Jiné kluby měly vždy několik míst (či hřišť) pro 
svoji sportovní činnost. Dynamo mělo hřiště 
jedno, zato s velkou zvláštností. Jeden poločas 
se hrálo dolů, druhý nahoru (výškový rozdíl 
mezi brankami necelé 2 metry). Dynamo se 
potýkalo i s jinými problémy, zejména nevy-
hovujícími kabinami a sociálním zázemím.
Již dříve jsem vzpomínal na to, jak celá tělový-
chovná jednota vedla aktivní činnost. Velikostí 
je obec malá, ale činností velká. Byla doba, kdy 
se život točil kolem kopané, odbíjené, Soko-
la, divadla (velká doba v letech 1945–1953), 
tanečních zábav či koncertů (v letní době  
v zahradě). Každý den se něco dělo, ačkoli pro-
storu pro zábavu bylo málo. Pamatuji 10–12 

tanečních zábav za rok. Soboty byly pracovní. 
Kopaná se hrála v neděli odpoledne, volejbal 
dopoledne. Doprava probíhala na kolech či 
nákladním autem (v týdnu pojízdnou dílnou). 
Jezdilo se vlakem či chodilo pěšky (Uhy, Nová 
Ves, Sazená přes kopec, Veltrusy a další oddíly).
Ale zpět ke kabinám, které jsou důležité pro 
činnost každého klubu. Nejdříve se využívaly 
prostory pod letním výčepem piva pro hosty 
při hlavních akcích (nyní známé jako „holírna“). 
Podruhé se stěhovaly pod jeviště v tělocvičně, 
když zemřel pan Míla Zázvorka, který byl Bo-
hem divadla. Protože se nenašel žádný jeho 
pokračovatel, přišlo se na myšlenku ze šaten 
ochotníků udělat šatny fotbalistů.
Postupně, jak se zvyšoval počet mužstev (žáci, 
dorost, A mužstvo), přicházelo se na myšlen-
ku postavit další, zcela nové kabiny. Vedly se 
dlouhé debaty, probíhalo přesvědčování míst-
ních orgánů (MNV, ČSTV a další). V té době 
již MNV Hleďsebe–Podhořany neexistoval, 
obec se spojila (či musela spojit) s Nelahozevsí  
a já se domnívám, že to byla chyba (pro obec 
Hleďsebe–Podhořany osudová).
Nakonec se povedlo přesvědčit a přemluvit or-
gány (pod vedením pánů Plundra a Šilhavého) 
a došlo k rozhodnutí: V akci „Z“ se postaví spor-
tovní kabiny a nad ně kulturní místnost, aby 
taky byl v této části obce kulturní objekt.
Nejprve se navozil stavební materiál (první 

akce 25. 2. 1975 – dovoz cementu panem Ru-
bišarem). V brigádě se pokračovalo dál, až do 
otevření kabin 18. 6. 1977. Dnes s úsměvem 
vzpomínám na všechny spoluhráče, spoluob-
čany, kteří se na výstavbě podíleli. Sportovní 
činnost nebyla přerušena. Můj obdiv patří 
všem, kteří své dílo dotáhli až do konce.
Mám zápisník (stavební deník) o počtu lidí, 
kteří toto dílo budovali. Je přesně zapsáno, 
kolik hodin se odpracovalo. Dokonce i kdo od-
pracoval nejvíce hodin.
I po 45 letech jsou kabiny stále v provozu  
a jsou ve stavu, který je vzorem. Zároveň si kla-
du otázku: Jsme vůbec lidé, kteří mají zájem, 
aby v obcích bylo hezky? Mně se zdá, že ne.
Myslím si, že rovněž naše kulturní místnost 
nad kabinami, která se za velkého úsilí spolu 
s kabinami postavila, zaslouží víc pozornosti  
a využití. Spolupráce mezi spolky a obcí by 
měla být určitě lepší. 

Miroslav Šnýdr
redakční spolupráce: Olga Riegertová

INFO

www.kr-stredocesky.cz

POMOC PRO UPRCHLÍKY  
Z UKRAJINY

 KACPU - KRAJSKÁ ASISTENČNÍ CENTRA POMOCI 
UKRAJINĚ PRO PRAHU A STŘEDOČESKÝ KRAJ

   
Praha

Budova bývalé Komerční banky ve Vysočanech,
adresa: náměstí Organizace spojených národů 844/1,

nedaleko stanice metra linky B – Vysočanská

Kutná Hora
Kongresové centrum Galerie Středočeského kraje,

adresa: Kremnická 239/7 
  

Mimo tuto dobu budou příchozí uprchlíci ubytováni v nouzovém  
přístřeší, aby mohli projít odbavením v pracovní době.

Informace jsou platné k 18. 5. 2022

Provozní doba: po – pá 8 až 17 hodin, so a ne 8 až 15 hodin.

KACPU Příbram je od 23. 5. 2022 zrušeno.

Provozní doba: po – pá 8 až 19 hodin, so a ne 8 až 15 hodin.

 226 288 400Pro informace můžete 
volat také na Středočeskou 

asistenční linku
Provozní doba: po – pá 8 až 17 hodin, so a ne 8 až 15 hodin.

INFO

www.kr-stredocesky.cz

ДОПОМОГА БІЖЕНЦЯМ 
З УКРАЇНИ

 KACPU -  РЕГІОНАЛЬНІ ЦЕНТРИ ДОПОМОГИ УКРАЇНІ 
ДЛЯ ПРАГИ ТА СЕРЕДНЬОЧЕСЬКОГО РЕГІОНУ

 
  Praha - Прага

Будівля колишнього Комерційного банку у Височанах,
адреса: náměstí Organizace spojených národů 844/1,

біля станції метро лінії В - Височанська

Kutná Hora - Кутна Гора
Конгрес-центр Галереї Центральночеського краю,

адреса: Kremnická 239/7 
  

Поза цими годинами біженці, що прибули, будуть 
розміщені в притулку для невідкладної допомоги, 

щоб їх можна було зареєструвати в робочий час.

Інформація є діє з 18 травня 2022 року

Графік роботи: пн-пт з 8.00 до 17.00, сб і нд. з 8.00 до 15.00.

KACPU Příbram скасовано з 23 травня 2022 року.

Графік роботи: пн-пт з 8.00 до 19.00, сб і нд. з 8.00 до 15.00.

 226 288 400Ви також можете 
зателефонувати за інформацією 

до Середньочеської лінії 
допомоги

Графік роботи: пн-пт з 8.00 до 17.00, сб і нд. з 8.00 до 15.00.
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Policie zahájila úkony trestního řízení v souvislosti se dvěma po-
žáry, ke kterým došlo předloni v říjnu v ulici Pod Strání. V prvním 
případě hořel dřevěný přístřešek a při požáru zahynul poník a dvě 
ovce. O týden později vzplála ruina domu nedaleko fotbalového hři-
ště TJ Dynamo. Podle policejního mluvčího Pavla Truxy policie pode-
zírá konkrétní osobu ze spáchání trestných činů poškozování cizí věci 
a týrání zvířat.

Česká televize v polovině května konečně odvysílala reportáž  
o skládce styrenových smol v Nelahozevsi, v níž se zabývá zastave-
ním prací na sanaci staré ekologické zátěže. Reportáž pořadu Repor-
téři ČT byla pořízena v únoru, odvysílání ale bylo několikrát odloženo. 
Jádrem reportáže je trestní stíhání několika osob a firem v souvislosti 
s údajně nezákonnou manipulací s nebezpečným odpadem na litví-
novské skládce Celio, Nelahozeves se zde objevuje jen na chvíli jako 
místo, odkud byly sudy na skládku Celio převáženy. Součástí reportá-
že je krátký rozhovor s místostarostou Zdeňkem Schneiderem.

Krajská správa a údržba silnic nechala na jaře namalovat na lešanské 
rozcestí vodorovné dopravní značení, na němž jsou vyznačeny zastávky 

autobusu a zejména tvar hlavní 
silnice. Stalo se tak na opakova-
nou žádost nelahozeveské sa-
mosprávy, na níž se v minulosti 
obraceli místní občané s upozor-
něním, že někteří řidiči přijíždějí-
cí na rozcestí z Lešan zde nedo-
držují přednost v jízdě.

(mm)

Krátké zprávy

Dětský den pro mladé sportovce  
TJ PTZ Viktorie Nelahozeves
Ve středu 1. června 2022 jsme pro naše malé sportovce uspořádali dět-
ský den na hřišti TJ PTZ Viktorie. Nejprve jsme začali krátkou rozcvič-
kou a protažením celého těla. Následoval krátký fotbalový zápas kluků  
i děvčat, který skončil skórem 7:4 pro oranžový tým. Pak už se děti roz-
utekly k jednotlivým stanovištím a plněním úkolů. Čekalo je celkem 
osm disciplín: hod míčkem na duhovou plachtu, běh přes lanový žebřík  
a následná střelba na branku, střelba balonku z praku, běh přes překáž-
ky, hlavičkování a hra s míčem, střelba fotbalovým míčem na branku, 
hod kroužky na kužely a běh s balonkem na pálce přes překážky.
Po úspěšném splnění všech 
úkolů dostal každý malý 
sportovec diplom, dárky  
a balíček sladkostí. Největší 
úspěch mezi dětmi sklidily 
píšťalky, na které v závěru 
odpoledne získala alergii 
většina rodičů.
Nakonec došlo na již tradič-
ní opékání buřtů a přátelské 
posezení rodičů, neb děti 
se velice rychle rozutekly na 
dětské hřiště a blízké okolí  
a dál si užívaly krásné odpo-
ledne. Odměnou pro nás byly 
nadšené děti a spokojení ro-
diče. Těšíme se zase za rok!
Jiří Rous, tajemník TJ PTZ Viktorie 

Nelahozeves

Obec si připomněla 
konec války
77. výročí konce druhé světové války uctili 
zástupci místní samosprávy a dále členové 
místní organizace KSČM. Květiny k památní-
kům osvobození pod zámkem a v Lešanech 
a k hrobům šesti vojáků Rudé armády na 
nelahozeveském hřbitově položil místosta-
rosta Zdeněk Schneider společně se členem 
zastupitelstva Stanislavem Kuchtou. Květi-
nou uctili i hrob Václava Jírového, předsedy fotbalového klubu Vik-
torie Nelahozeves, který padl přímo v den konce války při útoku na 
německý obrněný vlak projíždějící Nelahozevsí.
Za komunistickou stranu se přišli památce vojáků poklonit zastupitel 
a bývalý místostarosta Josef Kukla, bývalá místostarostka Nelahozevsi 
Květuše Dittrichová a Helena Duláková.

V letošním roce se 
pietní akty odehrá-
ly ve stínu ruské 
invaze na Ukrajině. 
Ruští vojáci, kteří se 
snaží Ukrajinu ob-
sadit, čelí mnoha 
obviněním z vražd 
civilistů, znásilňo-
vání, únosů dětí  
a bombardování 
civilních obydlí.

(mm)Květuše Dittrichová, Josef Kukla a Helena Duláková

234 704 560
www.pid.cz

© ROPID, květen 2022

Dopravci PID

Novinky v Tarifu PID  
ve Středočeském kraji od 12. 6. 2022

Vážení cestující, 
od 12. června 2022 dochází na základě rozhodnutí Středočeského kraje k několika úpravám jízdného 
na linkách v systému PID ve Středočeském kraji. Nejvýznamnější změnou je zrušení bezplatné 
přepravy pro seniory nad 70 let v autobusech a sjednocení podmínek pro tuto věkovou kategorii 
v autobusech a vlacích PID. Senioři nad 70 let nově platí poloviční jízdné. Další novinkou je zavedení 
výhodných krátkodobých i jednodenních jízdních dokladů pro přepravu jízdních kol ve vlacích PID.

 Přeprava seniorů nad 70 let
Senioři nad 70 let již nemohou cestovat na území Středočeského kraje v autobusech zdarma, ale 
nově platí jak v autobusech, tak i ve vlacích PID poloviční jízdné, stejně jako dosud senioři nad 65 let. 
K dispozici jsou jednorázové i dlouhodobé předplatní jízdní doklady. 

V Praze se výše ani rozsah slev nijak nemění.

 Nové jízdní doklady pro přepravu jízdních kol ve vlacích
Pro přepravu jízdních kol ve vlacích PID je nově možné využít výhodné časové přepravné pro cesty 
na území Středočeského kraje, resp. vnějších tarifních pásmech.  

•	 30 Kč (platí 120 minut od zakoupení)

•	 80 Kč (platí do 4:00 následujícího dne od zakoupení)

Tyto jízdní doklady platí ve všech vlacích PID ve vnějších tarifních pásmech (1 až 12), přičemž cestující 
přepravující jízdní kolo se musí také přepravovat na jízdní doklad PID (nelze kombinovat jízdní doklad 
přepravované osoby za tarif železničního dopravce nebo Tarifních podmínek SJT a přepravné za jízdní 
kolo uhradit jako přepravné v systému PID). Tyto jízdní doklady jsou k dostání jak v elektronické podobě 
v aplikaci PID Lítačka, tak i v papírové podobě na pokladnách ČD nebo u průvodčích ve vlacích ČD, KŽCD 
a Die Länderbahn. Přeprava kol na území Prahy zůstává s platným jízdním dokladem PID i nadále zdarma.

Souhrn slev na území Středočeského kraje od 12. 6. 2022

Slevy na jízdném PID 
ve Středočeském kraji od 12. 6. 2022

Slevy platí ve vlacích i v autobusech.

změna 
pro seniory 
od 70 let

Děti a junioři 6–18 let* sleva 50 %

Studenti 18–26 let* sleva 50 %

Senioři od 65 let* sleva 50 %

Držitelé průkazů ZTP a ZTP/P sleva 75 %
*  Platí ode dne narozenin uvedeného věku do dne předcházejícímu dni narozenin uvedeného věku.
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Akce v Nelahozevsi a okolí Ι  místní akce   •  Ι kultura poblíž

Vítání prázdnin na zámku 
Nelahozeves
Středa 29. června od 16 hodin, na Skále
Odpolední zábavný program pro děti 

• Od 21 hodin letní kino Tajemství 
staré bambitky 2  • Vstup zdarma

    ČERVENEC

    Farmářské trhy Kralupy
Neděle 10. července, od 9 do 13 hodin, 
Palackého náměstí

Pohádkových 7 pádů 
Honzy Dědka
Pondělí 11. července od 19 hodin, 
zámek Nelahozeves
Více v článku na straně 21

Strašidlo cantervillské – 
divadlo pod nebem 
Středa 13. července od 20.30 hodin, 
zámek Nelahozeves
Více v článku na straně 21

Koncert Akademie 
komorní hudby
Pátek 22. července od 19 hodin,  
zámek Nelahozeves
Koncert Tomáše Jamníka a stipendistů 

• Dvořák, Vivaldi, Haydn • Vstupné 150 Kč, 
senioři 80 Kč • Rezervace na e-mailu 
rezervace@akademiekomornihudby.cz

Miřejovické půlení  
– půlmaraton  
a doprovodné závody
Sobota 31. července,  
Miřejovice, Nelahozeves 
Viz článek na straně 23

    ČERVEN

Koncert kapely  
Vlasatý žárovky
Pátek 17. června od 19.30 hodin,  
infocentrum 

• Plakát na straně 15

T-Mobile Olympijský běh  
Středa 22. června od 18 hodin,  
Veltruský park
Orientační běh veltruským parkem  

• Více informací na www.olympijskybeh.
cz/zavody/veltrusy-2022

Grilování se starostou  
u Dynama
Pátek 24. června od 17 hodin  
u hřiště Dynama
Sousedské setkání a diskuze se starostou 
u grilu, občerstvení zajištěno   

• Plakát na straně 5 

Svatojánská Višňovka
Sobota 25. června od 15 hodin, 
Lešanský sad
Program pro děti i dospělé, občerstvení, 
pivo, limo  • Více na straně 14

Běh za trpaslíky 
Neděle 26. června od 10 hodin,  
Kralupy nad Vltavou
Charitativní běh na podporu popálených 
dětí. Startovné 150 Kč

Den koní zazvonil zvonec...
Neděle 26. června od 15 hodin,  
zámek Veltrusy
Výcvik mladého koně,  
husaři Terezín a další   

• Informace na plakátu na straně 17
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    SRPEN

Farmářské trhy Kralupy
Neděle 14. srpna, 9–13 hodin, 
Palackého náměstí

   ZÁŘÍ

Happening na starém mostě  
Sobota 10. září od 14 hodin, 
Miřejovický most
Hudebně-taneční program, občerstvení

Dvořákova Nelahozeves 
Neděle 11. září od 11 hodin
Vzpomínkový den k uctění skladatele 
Antonína Dvořáka • Hudební program, 
program pro děti • Viz též článek na 
straně 12

Vinobraní na zámku
Sobota 17. září, zámek Nelahozeves

V sídle Správy a údrž-
by obce v Zagaro-
lské ulici vznikl nový 
společenský prostor. 
Společenská místnost  
s kuchyňkou a vlast-
ním sociálním zaří-

zením se nachází v přízemí budovy. Právě tyto 
místnosti, stejně jako zbytek budovy, prošly  
v uplynulých měsících značnou úpravou. 
Slavnostní otevření proběhlo v úterý 7. června 
za účasti členů Klubu seniorů Nelahozeves. Ti by 
měli právě tento prostor hojně využívat. Klub 
seniorů o volnočasový prostor přišel ve chvíli 
rozšíření mateřské školy v Zagarolské ulici. Kro-
mě seniorů by tento prostor měl sloužit i klubu 
Patchwork a dalším volnočasovým aktivitám.
Celé slavnostní zahájení za přítomnosti staros-
ty obce Jakuba Bryndy a místostarosty Zdeňka 
Schneidera (oba Pro Nelahozeves) otevřel před-
seda Klubu seniorů Milan Žambůrek projevem 
díků k obci, jakož i ke Správě a údržbě obce. 
Kronikářka klubu Eva Vintrová poté krátce zhod-
notila první pololetí seniorských aktivit. Kultur-
ní program obstarala zpěvačka Petra Černocká  
s hudebním doprovodem Jiřím Pracným. Několik 
desítek přítomných členů klubu prožilo příjemné 
společenské odpoledne. (tp)

V budově SAUON  
se otevřela nová  
společenská místnost


